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Važniji telefoniVažniji telefoni
Ordinacije opće medicine
Cvjetović, Dubravka dr. (školska)    250-111
Matejčić Dokoza, Sanja dr.              259-868
Ušljebrka-Šimunović, Sandra dr.    259-624
Toljanić-Brdar, Vesna dr. (predšk.)  259-644
Patronaža            549 -270
Stomatološke ordinacije
Dunatov Bolf, Ana dr.             250-993

Ljekarna:             545-391
Veterinarska praksa Uvodić:         564-772
Župni ured:     
• Cernik                   259-638
• Grad Grobnik                250-150
Matični ured Čavle:             259-512
Knjižnica Čavle:              208-313
Osnovna škola
• Čavle:              259-169, 259-570
• Grad Grobnik:              296-774
Dječji vrtić «Čavlić»:             259-513
Javni bilježnik:             545-326
Turistička zajednica:            549 120
DVD Čavle:              250-285
Dimnjačar Kamino:                091 952-2829

Općina ČavleOpćina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjelUpravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Načelnica svakog utorka od 15 do 17 sati 
prima stranke uz prethodnu najavu na 
telefon 208-310.

Uredovno vrijemeUredovno vrijeme
Matični ured
(Dom Čavle, pokraj Pošte)
     ponedjeljak - petak:             08.30 - 14.00 

Turistička zajednica
(Dom Čavle, pokraj glavnog ulaza)
     ponedjeljak - petak:             08.00 - 15.00  

Knjižnica Čavle
(prizemlje Čebuharove kuće)
     pon. - sri. - pet.                    09.00 - 13.00
     utorak - četvrtak                  15.00 - 20.00
Ljekarna
(preko puta Čebuharove kuće)
     pon. - pet.                     07.30 – 19.30
     subota                     08.00 – 12.00

Adresa: 51219 Čavle,Krenovac 2
Tel: 545-313
Tel. za pogrebne usluge: 099/326-1003
E-mail: kd.cavle@gmail.com
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MATIČNI URED ČAVLE

u nadi da ćete i u ovom broju Gmajne pronaći nešto zanimljivo, srdačno vas pozdravljam i povodom božićnih 
blagdana želim vam obilje zdravlja, malo sreće te puno razloga za osmijeh u novoj 2023. godini. Nastojali smo 
zabilježiti ono najzanimljivije i obuhvatiti sve sfere društva. Događaja u našoj općini doista ne nedostaje, kao 
što ne nedostaje ljudi koji su zavrijedili da se o njima piše. Veselimo se što nakon korona pandemije, zajednica 
ponovno diše punim plućima. Nadajmo se da će tako i ostati. 
Ugodno čitanje i svako dobro želi vam 
Sandi Bujan Cvečić

Sandi Bujan Cvečić       

Poštovani čitatelji, 

GLAM BEAUTY by Astrid 
Šušnjevac 16, Čavle
Mob: 095/599-7101

Radno vrijeme: ponedjeljak-petak 08-20
Trajni lak i gel ugradnja noktiju 

Medicinska pedikura   
(moguć dolazak na kućnu adresu)

TRKAČKI SKI KLUB RIJEKA-ČAVLE
Jedan od najtrofejnijih klubova s tradi-
cijom dugom 40 godina upisuje nove 

članove. 
Treninzi srijedom i petkom od 18 do 19 sati 

u dvorani OŠ Čavle.  
Mjesečna članarina 200 kuna. 

Mob: 097/734-6228
Mail: tsk.rijek.cavle@odraz.com

manicure    pedicure

GLAM
beauty

by Astrid
.

Preminuli:

Vjenčani

Rođeni

Marijana Prosen i Valter Tadej 18.12.2021.
Korana Stojčić i Goran Kosić 04.06.2022.

GROBNIČKI DONDOLAŠI

Humanitarni kalendar za Sanju  i 
povratak maškaranih tanci 4. veljače

Grobnički dondolaši spremni dočekuju Mesopust i diganji 
zvonca. Na Izbornoj skupštini odlučeno je da udrugu na-
stavi voditi predsjednik Alen Haramija, a tajnik je Vanja 

Perić. Ove godine dondolaši se mogu pohvaliti velikim brojem 
novih članova. 

- Ovo leto da imamo rekordan broj upisanih, čak 15 odraslih i 
10 mićerih dondolaših. Ovo brojke nisu tuliko bitne, jer nan je 
bitnija kvaliteta, od kvantitete. A to je da se udruga i naši običaji 
dobro prikažu kadi god da se zvoni, a na mladimi je obaveza da 
prihvate se ča mi predstavljamo i održe za neke buduće narašta-
je. Nema sumje nas fanj i da ćemo zvonit da se zvonci čuju do 
Rike, rekao je predsjednik Alen Haramija. 

Tradicionalni kalendar ove godine je napravljen kako bi se saku-
pio novac za liječenje Sanje Juretić koja se od karcinoma liječi u 
Turskoj. Ove godine kalendar je napravljen od najboljih slika iz 
bogate arhive fotografa i dondolaši im se na predivnim fotogra-
fijama zahvaljuju. Autori fotografija su Dejan Ban, Roni Brmalj, 
Alen Kregar, Ivan Kosić i Klaudio Vrančić. Kalendar se može kupi-
ti kod svakog dondolaša, u peknjici Lišćevica, Dirnisu, caffe baru 
Centar i fast foodu Poki. 

-Va suradnji z TZ Čavle, organizirat ćemo jedni ali vredni, maš-
karani tanci 4.02. va domu na Čavji. Sost će grupa Aurora, i na-

OPĆINA ČAVLE PONOVNO DOMAĆIN JEDINSTVENOG 
MEĐUNARODNOG NATJECANJA

Na Platak po drugi put 
dolazi Skibike Euro Cup

Platak će od 27. do 29. siječnja dru-
gu godinu za redom biti domaćin 
jedinstvenoga natjecanja u Hrvat-

skoj, odnosno zimskog sporta u usponu. 
Riječ je o drugom skibike natjecanju s 
najboljim međunarodnim natjecateljima. 

Skibike nije niti skijanje, niti vožnja kla-
sičnom biciklom po snježnim padinama. 
Riječ je o sportu koji je na neki način spo-
jio biciklizam i skijanje, samo što  skibike 
umjesto dva kotača ima – dvije skije. Ovaj 

iznimno atraktivan sport na Platku je 
pronašao svoj dom zahvaljujući skupini 
entuzijasta okupljenih oko Jure Lučića i 
Skibike kluba Croatia. 

Natjecanja ovakvog tipa uvijek prati vrlo 
atraktivan popratni sadržaj s mnogo do-
bre glazbe i odličnog raspoloženja, zato 
ne propustite posjetiti Platak i vidjeti naj-
bolje od najboljih na svijetu ovoga puta 
na našem terenu. 

damo se da ćemo uspet napunit dom z maškarami, aš 
je to odvavik bil del naših običaji, kako bi ubuduće do-
bili forte za organizirat i više od jedne subote, najavio je 
Alen Haramija. 

-Na našoj web stranici morete videt kadi zvonimo ove-
ga mesopusta a sakako ćemo se potrudit da Grobni-
šćinu kako rabi predstavimo va Perniku va Bugarskoj, 
kamo remo krajen siječnja, zaključio je Haramija. 

Desa Babić 1.10.2022. 
Ivan Bošnjak 14.11.2022. 
Irena Fitozović 1.10.2022. 
Ruža Holik 23.9.2022. 
Milica Jaklić-Deranja 24.10.2022. 
Henrik Kalebić 21.10.2022. 
Franka Kastelić 22.9.2022. 
Anica Maršanić 22.9.2022. 
Milan Mavrinac 29.10.2022. 
Milka Miletić 8.11.2022. 
Boško Pejčinović 24.10.2022. 
Ana Počekaj 13.11.2022. 

Ema Pustak 24.10.2022. 
Milan Simić 22.10.2022. 
Miroslava Trifunović 21.10.2022. 
Vesna Trope 14.10.2022. 
Vlasta Turina 21.11.2022.
Mihajilo Vidović 30.9.2022. 
Mara Čančarević 30.9.2022. 
Milivoj Čargonja 25.11.2022. 
Marija Šegulja 21.11.2022. 
Dina Šestan 5.11.2022. 
Brunela Šupraha 22.10.2022. 
Rafael Šustan 28.11.2022.

Ella Jerković 16.11.2022.
Bruno Ljubas 20.11.2022.
Fran Pribanić 1.12.2022.
Anid Tufo 21.10.2022.
Gabriel Magdić 1.11.2022.
Lea Mršić 3.2.2022.
Eugen Šćiran 17.10.2022.
Mathilda Mae Prihoda 14.10.2022.
Tonka Grabar 11.10.2022.
Adrian Pantić 22.9.2022.
Ines Ćalić 30.9.2022.
Mak Vidović 19.9.2022.
Teo Bajraktarević 23.10.2022.
Maja Vičević 22.8.2022.
Tina Herljević 29.11.2022.
Zoe Vojnović 11.11.2022.
Lara Ćućić 29.9.2022.
Jakov Sablić 1.8.2022.
Elizabeta Pavić 17.9.2022.
Davud Šuplja 30.8.2022.
Vinko Ljubas 18.8.2022.

Tea Prar 9.8.2022.
Leon Lazor 4.6.2022.
Lucija Milardović 9.8.2022.
Tisa Bortot 29.6.2022.
Maro Žuvić 7.7.2022.
Bartol Zurak 29.10.2021.
David Zaharija 11.7.2021.
Alina Okanović 22.6.2022.
Mateo Marinović 16.6.2022.
Lea Radetić 19.6.2022.
Teo Broznić 1.6.2022.
Melika Djuzelj 29.5.2022.
Nikol Tadić 28.5.2022.
Matija Benić 8.5.2022.
Josip Fućak 13.5.2022.
Zaja Zakarija 28.10.2022.
Dorijan Zakarija 28.10.2022.
Tia Maras 10.2.2022.
Živa Dunaj 3.5.2022.
Lukas Zelić 22.4.2022.
Teon Trošelj 22.4.2022.
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iz prve rukeiz prve ruke

PO ČEMU ĆEMO PAMTITI 2022. I ŠTO NAS ČEKA U 2023. GODINI

Razvojni projekti u svim djelatnostima 
obilježile godinu koju ćemo imati po 
čemu pamtiti      
IVANA CVITAN POLIĆ, načelnica Općine Čavle 

Godina koju ostavljamo iza sebe ostat će zapamćena 
kao posljednja godina u kojoj smo donijeli Proračun 
u kunama, a bio je to i naš najveći ikad doneseni op-

ćinski Proračun. 

Godina nam je proletjela, nakon dvije duge korona godine, u 
ovoj se godini život vratio u uobičajeni ubrzani ritam. Kao da 
smo htjeli nadoknaditi sve izgubljeno pa smo osim starih tra-
dicionalnih događaja imali i jako puno novih. Podsjetimo se 
samo kako nam je bilo lijepo na prvom Skibike i snowboard 
natjecanju na Platku, zatim snijega na maškaranom Grobnič-
kom fijoku u našem Kaštelu, zatim one maglovite subote kad 
se na našem Platku vozio WRC te hladnog petka u studenom 
kad smo bili domaćini automobilima u našem centru na star-
tu Čavle Rally Challangea. Uživali smo i na kišovitom Grob-
ničkom frankopanskom adventu, ali i u toplim bartojskim 
večerima. Proslavili smo 90. rođendan našeg NK Grobničan 
i 30. obljetnicu osnivanja Katedre Čakavskog sabora Grob-
nišćine. Nikakvo nevrijeme, ni loše vijesti o ratu u Ukrajini i 
poskupljenju svega od energije do hrane nisu zaustavile ži-
vot u našoj općini. 

Ipak najveselije je svakako bilo u Bajčevom selu gdje je od 
travnja u novouređenim prostorima otvoren Klub umirovlje-
nika Čavle. Puno smo već govorili o tome koliko je koštala 
obnova I što je sve napravljeno, a Klub je sad dobio I svoju 
stranicu u  Gmajni, pa ću se ja ovim putem samo zahvaliti 
našoj voditeljici Tatjani koja sve te radionice uspješno orga-
nizira, usklađuje i zaista izvlači maksimalnu korist iz svakog 
dobivenog eura kako bi naši umirovljenici uživali u klubu i 
zajedničkim druženjima. 

No, nismo se samo zabavljali i družili. U protekloj godini na-
pokon je krenula izgradnja ceste u zoni Soboli vrijedna čak 
14 milijuna kuna. Cesta će uskoro biti i završena pa će zona 
moći zaživjeti u svom punom opsegu. Nakon Sobola, kreće-
mo u realizaciju zone Cernik za koju je projekt za cestu SU1 
pri kraju, a također i UPU za zonu Berhonjin koja se nalazi u 
nastavku prema Industrijskoj zoni Kukuljanovo. Osim toga, 
dogovoren je i stečajni plan za projekt KF te bi uskoro to veli-
ko zemljište iznad Metroa trebalo biti odblokirano i stavljeno 
u gospodarsku funkciju. Veselimo se pokretanju svake nove 
gospodarske aktivnosti na našem području i veseli nas tako 
velik interes poduzetnika za ulaganjima čak i u ovo vrlo ne-
stabilno vrijeme. Upravo iz toga razloga pozvali smo sve po-
duzetnike koji imaju interes ulagati na našem području da na 
pošalju svoje zahtjeve za izmjene prostornog plana kako bi 

se oni razmotrili i prije službene javne rasprave. Većina pristi-
glih zahtjeva bit će sadržana u novom planu. 

Kao pravi gospodari brinuli smo o svoj našoj imovini, pa je 
tako nastavljeno uređenje Boćarske dvorane Hrastenica gdje 
je završena promjena prozora, a sanirani su i zidovi dvorane 
te sale za sastanke. Sljedeći korak je zamjena dotrajalog kro-
va zbog kojeg se događaju propuštanja u objektu. Uređen 
je i kat čitaonice u Grobniku, a ugovoren je projekt za preu-
ređenje čitaonice u Cerniku koja je naša najkorištenija čita-
onica. U vrtiću Čavlić sanirana je hidrantska mreža, a u školi 
Čavle nabavljena su nova vrata za prizemlje starog dijela, te 

je napravljena nova toplinska fasada na prednjem dijelu ško-
le. Za Dom kulture Čavle izrađen je novi projekt unutarnje 
rekonstrukcije i uređenja. Nadamo se dozvoli u idućoj godini 
kako bismo krenuli u posljednju fazu ovog velikog projekta 
uređenja našeg Doma. Posljednja faza donosi nove prostore 
za općinsku upravu, dizalo, kompletno preuređenje prostora 
sale i hola, te sustav ventilacije i hlađenja kojeg sad nemamo 
u Domu. 

Pomogli smo u obnovi našeg stadiona Bebe Haramije za 
koji je nabavljen novi razglas, rasvjeta i semafor. Osim toga 
klub je zahvaljujući sponzorima i volonterima napravio zaista 
veliku obnovu kompletnih tribina, nabavljene su i nove sje-
dalice, uređena pristupna cesta i parkiralište, obnovljene su 
klupske prostorije, a u idućoj godini nadamo se građevinskoj 
dozvoli za uređenje pomoćnog igrališta za koju smo pripre-
mili idejni projekt.

Obnavljali smo i naše ceste od Hrastenice do Kačana, gradi-
li upojne bunare, završili smo i novi vodovodni ogranak na 
Grobniku u ulici Ograde, te u ulici Orišji na Cerniku. Nabavlje-
na je i nova autobusna čekaonica za Mavrinci NN. Za Mavrin-
ci NN ugovorena je i izrada novog UPU naselja, koje će se u 
budućnosti proširiti i dodatno urediti. 

Naš Kaštel dobilo je gotovo 2 milijuna kuna multimedijalne 
opreme uz pomoć koje će se u budućnosti svi posjetitelji na 
moderan I zanimljiv način upoznati s poviješću Kaštela, te 

NORBERT MAVRINAC, predsjednik Općinskog vijeća Općine Čavle  

Zahvaljujući zajedništvu 
proračunom omogućen 
daljnji razvoj naše općine 
u svim segmentima

U protekloj se 2022. godini realizirala i pokrenula nekoliko velikih 
projekata u Općini Čavle. U Industrijskoj je zoni Soboli započela 
izgradnja ceste, a bit će završena u proljeće 2023. godine. Također 

je obnovljena cesta koja vodi do Velikog doma na Platku. Na Platku je po-
čela i provedba županijskog projekta kojim će skijalište dobiti novu žičaru. 
Tako se Platak nastavio razvijati i ove godine. 

 Osim toga, ove su godine obilježene dvije važne godišnjice. Nogometni 
klub “Grobničan” proslavio je devedeseti rođendana s više od 200 igrača i 
igračica što svjedoči o važnosti bavljenja sportom za naše mještane. Ra-
zvoj kulture naglasila je trideseta obljetnica Katedre čakavskog sabora 
Grobnišćine. Tom su prigodom najistaknutiji članovi Katedre svečano na-
građeni, kao i članovi kluba.

Konačno, jednoglasno je donesen proračun za 2023. godinu. Uvjeren sam 
da će se i u novoj godini Općina nastaviti razvijati u gospodarskom, sport-
skom i kulturnom smislu. Nadam se da će i vama Nova godina donijeti 
puno uspjeha te svim mještanima želim sretne blagdane. Živjeli!

našom tradicijom I bogatom kulturnom baštinom.  Krenula 
je velika obnova Galerije suvremene umjetnosti Grobnik, no 
osim sanacije vanjske fasade zapadnog pročelja drugi radovi 
nažalost nisu završeni, te će biti realizirani u idućoj godini. 
Također krenula je i sanacija prizemlja Palasa gdje bi u bu-
dućnosti trebao biti ugostiteljski objekt. 

Katedra Čakavskog sabora je 2022. godine radila bez svojih 
prostora, nažalost bez svoje dugogodišnje suradnice Vlaste 
Juretić, ali su uspješno priveli kraju niz projekta: novi Grob-
nički zbornik, Monografiju o radu Katedre, skulpture na šet-
nici Zakona devet gradova, Grobničke jeseni i predivnu glaz-
benu večer Vlasti u čast. 

Godina koju ćemo zaista imati po čemu pamtiti. Po mno-
gočemu je bila prva. Od najvećeg proračuna, do europskog 
zlata naših boćarica, ulaska Grobničana u višu ligu, otvorenja 
šetnice skulptura i uređenja vodospreme na Grobniku, prvog 
WRC-a I Čavle Rallyja, prve multimedije u frankopanskom Ka-
štelu. Kako sam rekla na početku, ovo je zadnja godina u ko-
joj koristimo hrvatske kune. Ulazimo i u Schengen čime nam 
se vrata Europe širom otvaraju. Ušli smo i u novo financijsko 
razdoblje i naš pogled svakako je okrenut prema budućnosti. 
A vjerujemo da će ona, uz ovakav duh naših mještana i malo 
sreće i dalje biti uspješna i lijepa. Na kraju svim čitateljima 
Gmajne želim sretne blagdane i sretnu novu 2023. godinu!
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ukratko novosti

KNEZ MRKOMIR OPET U KAŠTELU 
S veseljem je na Grobnišćini primljena vijest da će se i druga sezona humoristične serije 
„Knez Mrkomir I“ snimati u Kaštelu Grobnik. Zbog toga je u listopadu mnogobrojna film-
ska ekipa boravila u Gradu Grobniku, a Kaštel je ponovno postao domom jednog kneza. 
Mještani su tako u svom kraju mogli sresti glumce i glumice Gorana Navojca, Eciju Ojda-
nić, Paška Vukasovića, Roka Sikavicu, Filipa Juričića i Lindu Begonju. Serija se prikazuje na 
HRT-u. 
Glavni glumac Goran Navojec koji glumi Kneza Mrkomira novinaru Klaudiu Vrančiću sa 
portala Riprsten rekao je da mu je na Grobniku divno. 
-Dvorac je prekrasan, priroda čarobna, ljudi super. Osjećamo se kao kod kuće, poručio je 
simpatični Navojec. 

VRATILA SE PEKMEZIJADA 

IGRE NAŠIH NONA 
Polovicom listopada na Trgu hrvatskih branitelja najmlađi su uživali u programu Igre naših 
nona. Riječ je o projektu oživljavanja zaboravljenih igara kojima su se igrali naši nonići i 
none, a koje bi mogle pasti u zaborav. Program je organizirao Društvo naša djeca Čavle, a 
djeca su se mogla preskakivati konop, potezati konop, preskakivati lastik i igrati cip-cop. 
S obzirom na broj okupljene djece i roditelja možemo zaključiti da djeci nedostaje iga na 
otvorenom i da su im predstavljene zaboravljene igre naših nona bile zanimljive.  

KONCERT ZA SANJU 
Dom kulture Čavle 17. studenog bio 
je domaćin humanitarnom koncertu 
za našu sumještanku Sanju Juretić. Na 
ovom rock koncertu nastupali su Obra-
zovni program, Bar rock, Gear box i Dra-
žina blues band. Umjesto ulaznica saku-
pljale su se donacije za Sanjino liječenje 
u inozemstvu. Za Sanju su humanitarnu 
akciju pokrenule Jelenske maškare, a 
priključila im se i Općina Čavle te Turi-
stička zajednica. Donacije se mogu upla-
titi na IBAN: HR0623900011500240466 
koji će otvoren biti do 31. siječnja 2023. 
godine. Za Sanju donacije sakupljaju i 
dondolaši, prodajom ovogodišnjeg ka-
lendara. 

SAŠA LOZAR SNIMIO SPOT 
NA GROBNIČKOM POLJU 
Hrvatski glazbenik Saša Lozar snimio je glazbeni spot za 
pjesmu „Opasno tvoj“ na Sportskom aerodromu i Auto-
motodromu Grobnik. U spotu se mogu vidjeti letjelice 
kluba Krila Kvarnera i automobil čavjanskog muzeja 
Historic Racing Car Croatia. Pjesma je među tri najslu-
šanije pjesme u Hrvatskoj i nominirana je za hit godine. 
Odlična je to promocija ovoga kraja.  

KOMUNALNI SUSTAV 

Ulaganja u nerazvrstane ceste 

Općina Čavle ove godine u program održavanja nerazvrstanih cesta na po-
dručju općine Čavle izdvojila je 500 tisuća kuna. Sredstva su namijenjena 
održavanju nerazvrstanih cesta, okretišta i parkirališta, sanaciji oštećenja,  
rješavanju pitanja oborinskih voda, asfaltiranja i postavljana rubnika. U 
nastavku se nalaze fotografije obavljenih radova u ovoj godini. 

SJEĆANJE NA VUKOVAR I  
ŠKABRNJU 
Uoči tužne obljetnice tragedija u Vukovaru i Škabrnji, polagali su 
se vijenci na spomen obilježjima palih branitelja na groblju Cer-
nik i Grobnik, a nakon toga na Trgu hrvatskih branitelja u Čavlima 
palile su se svijeće kako bi se odala počast žrtvama Domovinskog 
rata. Molitvu su predvodili župnici vlč. Domagoj Duvnjak i vlč. Ivan 
Milardović. 

25. OBLJETNICA SMRTI  
VELJKA VIČEVIĆA
Uz dirljive riječi najbližih kolega novinara i članova obitelji te cvijeće i svi-
jeće brojnih okupljenih na groblju Grobnik 8. studenog obilježena je godiš-
njica smrti legendarnog glavnog urednika Novog lista, Grobničana Veljka 
Vičevića. 
-Prošlo je već 25 godina od njegovog prerarnog odlaska, ali sjećanje na 
njegov lik i djelo ne blijedi. Dragi Veljko, zadužili ste Grobnišćinu i Riku te 
pokazali da pravo novinarstvo nije utopija, nego je rezervirano za najbolje 
novinare, rekla je tom prigodom Ivana Cvitan Polić, načelnica Općine Čavle. 

U sklopu prvog Grobnik Outdoor Weekenda, nakon biciklijade  „Tragom grobničkog sira 
i palente“  u holu Doma kulture bicikliste, rekreativce, posjetitelje i mještane dočekala 
je jubilarna 10. Pekmezijada. Svoje su proizvode izložili grobnički i gostujući OPG-ovi, a 
članice udruge Vidov san pripremile su ukusne kolače i tople palačinke nadjevene doma-
ćim pekmezima. Ono što ovu manifestaciju čini drukčijom je to što njezina predsjednica 
Marija Vičević promovira zdrav život i svoje znanje o zdravoj prehrani prenosi drugima. 
Naglasak njezinog djelovanja je na povratku prirodi. Tako su se na stolovima našli divlji 
plodovi, šumsko voće i stari recepti za kolače u čemu su posjetitelji i ovoga puta uživali.  

Hrastenica-protuklizni eruptivni asfalt

Prilaz osnovnoj školi

Zidine

Zastenice

Kačani parkiralište
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umirovljenici novosti

U Čavlima je održano svečano pot-
pisivanje ugovora o stipendiranju 
učenika, studenata i sportaša u  za 

školsku odnosno akademsku 2022./23. 
godinu. 

Ugovor s Općinom Čavle potpisao je re-
kordan broj stipendista, njih čak 82 i to 
31 učeničku, 36 studentskih, 9 učeničkih 
za deficitarna zanimanja i 6 sportskih sti-
pendija. 

„Vi ste najbolji od najboljih i čestitam vam 
na tome. Ponosni smo na vas. Čak 82 sti-
pendije rekordan je broj stipendija u Op-
ćini Čavle“, rekla je načelnica Ivana Cvitan 
Polić obraćajući se stipendistima te doda-
la kako su Čavle Općina koja daje najveći 
broj stipendija. 

Predsjednik Općinskog vijeća Norbert 
Mavrinac pridružio se čestitkama sti-
pendistima te rekao kako je ove godine 
proširen obuhvat stipendista na učenike 
prvih razreda srednjih škola deficitarnih 
zanimanja i studente svih prvih godina 
fakulteta kojima je kriterij uspjeh u pret-
hodnom obrazovnom razdoblju. 

Broj stipendija tako se s prošlogodišnjih 
72 popeo na čak 82 stipendije.  

Također je istaknuto da sportske stipen-
dije dobivaju uspješni sportaši koji imaju 
prebivalište na području Čavala, a trenira-
ju u nekom klubu izvan obuhvata Općine, 
ali i sportaši koji stanuju u drugim opći-
nama i gradovima, a ostvaruju sportske 

NAJVIŠE STIPENDIJA IKADOPĆINA ČAVLE ZA MJEŠTANE TREĆE ŽIVOTNE DOBI

Rekordnih 82 stipendista potpisalo ugovore s 
Općinom Čavle, načelnica pozvala mlade da se 
uključe u rast i razvoj zajednice   

Mnoštvo odgađanja u Klubu, za blagdane 
umirovljenicima bal i 900 poklon bonova

uspjehe u klubovima registriranima u 
općini Čavle.  

Načelnica Ivana Cvitan Polić pozvala je 
mlade da se uključe u zajednicu, kroz su-
djelovanje u događajima i aktivnostima ili 
kroz Savjet mladih te na taj način sudjelu-
ju u kreiranju okruženja po njihovoj mjeri.  
Dodala je kako bi na taj način međusob-
no se upoznali, doznali koje su potrebe 
mladih i što nedostaje u našem mjestu.

„Ovo je prigoda da vas pozovem da se vi 
mladi, pametni i sposobni ljudi uključite 
u rad naše zajednice. U suradnji s Turis-
tičkom zajednicom pozivat ćemo vas da 
se volonterski angažirate na našim do-
gađanjima, u našim udrugama, kulturi, 
sportu, radu s umirovljenicima i slično. 
Sljedeće godine potvrda o volonterskom 
angažmanu bit će preduvjet za dobivanje 
stipendije. Ne zato da bi mi dobili radnu 
snagu, nego zato da vas motiviramo da 
se vratite u zajednicu u kojoj živite i su-
djelujete u njezinom radu, rastu i razvo-
ju“, poručila je Cvitan Polić. 

Ukupno Općina Čavle za stipendije izdva-
ja 400 tisuća kuna. 

 Iznos stipendija je 400 kn učenička, 300 
kn učenička za deficitarna zanimanja,  
500 kn studentska te 400 kn sportska sti-
pendija. 

Stipendije su ove školske, odnosno aka-
demske godine dobili: 

 OBRTNIČKE STIPENDIJE: Ivano  Štimac, 
Toni Abramović, Mateo Jović, Filip Ce-
tina, Antonio Semion, Stefan Stojković, 
Mario Linić, Matija Rožić i Lara Mohorić

SPORTSKE STIPENDIJE: Dora Fućak, Elena 
Ban, Nikol Marelja Bošnjak, Ira Nimčević, 
Carrolina Bajrić i Dorotea Margan

UČENIČKE STIPENDIJE: Karlo Mandir, 
Dino Dujmić, Natali Butković, Ređep 
Ademaj, Ena Čargonja, Valerio Burić, Iva 
Miculinić, Petra Premuš, Matko Štanfel, 
Lora Birtić, Ema Vlašić, Anja Juretić, Luci-
ja Čavić, Nika Rožmarić, Dorotea Banko, 
Nensi Orlandini, Petar Juretić, David Pra-
njić Zaharija, Nina Jugović, Majda Brkić, 
Lucija Čabrijan, Katja Fućak, Dora Rački, 
Viktoria Sudan, Klara Brdar, Ramona Zo-
retić, Luka Štimac, Leo Medenčić, Fani 
Šafar, Maja Salihagić i Lucia Milardović

STUDENTSKE STIPENDIJE: David Kopaj-
tić, Ramić Danko, Nina Dujmić, Luka 
Jurković, Roma Đurić, Tara Fućak, Petra 
Mavrinac, Mia Burić, Andrea Juričić, An-
drea Kraus, Karla Lukežić, Ines Vidović, 
Teo Baffo, Ana Rubčić, Vladimir Šupek, 
Eli Derenčinović, Tea Karanfilovski, Lana 
Štanfel, Karla Šojat, Petra Valić, Laura Fu-
ćak, Morena Volarić, Leona Sudan, Ber-
nard  Miculinić, Vita Pervan, Tena Tomiša, 
Mia Zaharija, Lara Brdar, Antonia Juretić, 
Marta Žeželić, Tara Martić, Tomislav  Ho-
raček, Tea Žeželić, Dorian Glad, Lorena 
Kalić i Filip Perušić.

Sandi Bujan Cvečić

I u ovom zimskom periodu aktivnosti u 
Bajčevom selu se ne zaustavljaju. Prosi-
nac u Klubu umirovljenika obilovao je 

zanimljivim, raznovrsnim i veselim doga-
đanjima. Blagdanska druženja počela su 
kulinarskim radionicama izrade mirisnog 
i jestivog adventskog vjenčića. Nakon 
toga održana je društvena večer na kojoj 
je prigodno ukrašen prostor Kluba i po-
stavljene su jedne od najljepših jaslica za 
koje je izradila figure u keramici izradila 
čavjanska umjetnica Miljenka Čargonja. 
U sklopu ove lijepe društvene večeri sti-
hove je čitala pjesnikinja Vesna Miculinić 
Prešnjak. Nakon toga održana je radioni-
ca izrade božićnih kolačića, a organiziran 
je i izlet na Advent u Zagrebu. Jedna od 
najljepših večeri bila je društveno- umjet-
nička večer „U prijateljstvu i radosti“ na 
kojoj su umirovljenicima blagdane poezi-
jom, glazbom i plesom uljepšale umjetni-
ce Marica Kukec, Dubravka Veljačić, Ton-
ka Đurić, Ticijana Valić i plesna skupina 
Riječke palade. Ususret Božiću u Klubu 

se održalo i putopisno predavanje Sanje 
„Moj Camino“ o hodočašću putem sv. Ja-
kova. Stara godina ispraćena je svečanim 
druženjem sudionika plesnog tečaja te 
radionicom zdrave hrane „Zdravi ispraća-
mo staru godinu“.     
Jedan od najrasplesanijih događanja u 
Domu kulture u Čavlima bio je Bal umi-
rovljenika općine Čavle, u organizaciji 
Općine Čavle i suorganizaciji čavjanske 
Udruge umirovljenika, uz besplatan ulaz, 
gastronomsku ponudu i svirku uživo Eu-
reka banda.
-Veselimo se što su se naši sumještani 
nakon korona pauze ponovno bezbriž-
no družili i zabavljali. Bal umirovljenika 
uvijek je posebno događanje u našoj 
općini gdje plesa i veselja nikad ne ne-
dostaje. Zahvaljujem se ovom prilikom 
dugogodišnjoj predsjednici Vlasti Šupak 
i čestitam novoj predsjednici Udruge 
umirovljenika općine Čavle Jadranki Ški-
ljan te želim joj puno uspješnih programa 
na radost naših stanovnika treće životne 

dobi, rekla je načelnica Općine Čavle Iva-
na Cvitan Polić.
-Zahvaljujem se svima koji su podržali 
moje imenovanje na mjestu predsjednice 
naše udruge, zatim potpredsjednici Ve-
sni Broznić, mojoj prethodnici i suradnici 
koja će nastaviti voditi financije Vlasti Šu-
pak te Izvršnom odboru Udruge umirov-
ljenika. Posebna zahvala ide svim povje-
renicama udruge koje su spona između 
vodstva Udruge i članova, koje vrijedno 
rade, obilaze članove i prepoznaju njiho-
ve potrebe, rekla je predsjednica Udruge 
umirovljenika Jadranka Škiljan.

Osim Bala, povodom Božića i Nove go-
dine Općina Čavle je pripremila poklon 
bon u vrijednosti od 300 kuna. Poklon 
bon može dobiti po jedan umirovljenik 
stariji od 70 godina u jednom kućanstvu 
ili obitelji. Podijeljeno je 900 bonova koji 
se mogu iskoristiti u trgovačkom centru 
Metro u Čavlima. 

Sandi Bujan Cvečić 

 Put na Advent u Zagrebu Bal umirovljenika

U zajedništvu je sreća

Druženje ususret Božiću

Pjesnikinja Vesna Miculinić Prešnjak
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turističke vijesti turističke vijesti

TZO ČAVLE PROJEKTIMA I MANIFESTACIJAMA PROMOVIRA PREDNOSTI I LJEPOTE NAŠEG KRAJA 

Stvaranje turističkih proizvoda baziranih 
na sportu i prirodi te povijesnom naslijeđu 
Piše: Rea Čargonja, direktrorica TZO Čavle

SVA LICA PLATKA SU SIPMLY THE BEST
U srpnju ove godine na tradicionalnu nacionalnu godišnju na-
gradu - “Simpy the Best” prijavili smo najveće manifestacije koje 
se održavaju u našoj Općini i od iznimnog su značaja.

Od svih apliciranih prijava zadovoljstvo mi je što je jedna mani-
festacija prepoznata te je tako projekt  „Sva lica Platka“ u organi-
zaciji Društva sportske rekreacije Kvarner u kategoriji Manifesta-
cije - grupa sport i rekreacija odabrana među pet najboljih čime 
je ujedno i dobitnik tradicionalne nacionalne godišnje nagrade 
Simply the Best koju za kreativnost, inovativnost, razvoj i unap-
ređenje turističke ponude destinacije dodjeljuju UHPA - Udruga 
hrvatskih putničkih agencija, poslovno turistička burza PUT i 
magazin Way to Croatia. Razgovarala sam s Barbarom Gržetić, 
predsjednicom udruge DSR Kvarner o tome što njima znači na-
grada i kakvi su im planovi na narednu godinu.

Jeste li iznenađeni dobivanjem ove nagrade?

 Iskreno, jesmo. Nakon dvije pandemijske godine, broj održanih 
raznih manifestacija, pa tako i sportskih, ove godine bio je opet 
na razini 2019., ako ne i veći jer su se ljudi zaželjeli aktivnosti 
i druženja te broj kandidiranih manifestacija za nagradu je bio 
preko 200. Biti izabran među 5 najboljih stvarno nas je ugodno 
iznenadilo i dalo „vjetar u leđa“ za planiranje sljedeće godine.

Podsjetite nas koje ste sve do sada manifestacije organizirali 
kao dio Sva lica Platka projekta?

Od 2017. godine kad smo krenuli s organizacijom do danas pro-
veli smo 17 manifestacija. Od sportskih turnira, trail i  MTB utrka, 
radionica za djecu i radionica joge pa do panoramske vožnje ži-
čarom i koncerta na vrhu Radeševa do manifestacije posvećene 
psima i kućnim ljubimcima te zimskih radosti. Cilj nam je po-
kazati sve što Platak može ponuditi i kako ga je kao destinaciju 
najbolje moguće iskoristiti. U 2022. smo organizirali Sportsko i 
Vertikalno lice Platka s najvećim brojem sudionika do sad te Ca-
nihike lice Platka, odnosno planinarenje s psima koje je  imalo 
odličan odaziv.

Kakvi su planovi za 2023. godinu?

Trenutno smo u fazi priprema, dogovaranja suradnji i raspisiva-
nju projekta. Ono što zasigurno možemo reći je da se nastav-
lja organizacija Sportskog i Vertikalnog lica, a ostale ideje koje 
mogu prerasti u manifestaciju, za sad bi zadržali za sebe. Plano-
vi ovise i o financijskim mogućnostima, tako da bi se zahvalili 
INA d.d. i JGL d.d. na dosadašnjoj podršci i nastavku suradnje te 
naravno svima ostalima koji nas kroz nagrade i na druge nači-
ne podržavaju, kao i svim suradnicima i volonterima bez kojih 
organizacija ne bi bila moguća. Također, godinama surađujemo 
i sa Studentskim sportskim društvom Nautilus s Pomorskog fa-
kulteta na način da oni kroz Studentska lica Platka, putem stu-
dentskih natječaja, omogućuju besplatno sudjelovanje svim 
studentima UNIRI te tako potiču razvoj studentskoj sporta, ali 
i volonterizma. Na taj način studenti „otkrivaju“ jednu sportsku 
destinaciju na koju možda inače ne bi otišli, a nakon sudjelova-
nja se i sami vraćaju. U svakom slučaju cilj za iduću godinu je još 
malo podignuti razinu organizacije te približiti Platak što većem 
broju ljudi.

A ja za kraj mogu samo reći da smo jako ponosni na sve naše 
vrijedne udruge koje rade i trude se tijekom cijele godine, pa je 
tako i ova nagrada dodatna zahvala za cjelogodišnji trud i rad, 
dokaz da se kvaliteta uvijek prepozna te poticaj i drugima. A mi 
smo uvijek tu da pomognemo, zajedničkim snagama kreativno 
razmišljamo, radimo i guramo dalje. 

GROBNIK OUTDOOR WEEKEND
Prvog vikenda u studenom pripremili smo pregršt sportskih, 
gastro i zabavnih događanja. U sklopu zajedničkog projekta 
Turističke zajednice Rijeke i Riječkog prstena - Rijeka Outdoor, 
održali smo „1. GROBNIK OUTDOOR WEEKEND“.

Na Grobnišćini su se kroz stoljeća izmjenjivale legende i bitke te 
su se križali putevi raznih putnika i namjernika. Grobnički Kaštel, 
kao najočuvaniji svjedok tih davnih vremena i danas prkosi svim 
nedaćama te budno prati što se događa podno njega. A što tek 

reći ili napisati o grobničkom siru ili palenti kompirici? Najbolje 
su doživjeli oni koji su se uputili u biciklističku kružnu vođenu 
avanturu nazvanu „Tragom grobničkog sira i palente“. Samo 
neke od znamenitosti koje su rekreativci obišli na dva kotača su: 
drevni Kaštel Grada Grobnika, božanstvo iz doba Liburna ukle-
sano u kamen – „Baba“, vidikovac kod kapelice sv. Križa, crkva 
sv. Filipa i Jakova, Grobničke labirinte, Trg mlikarice, Gašparov 
mlin, Kovačija itd...Četrdesetak biciklista su rutom dugačkom 
36,7km  razgledali sve ljepote našeg kraja, okrijepili se putem 
na priređene 4 okrijepne stanice te završetak proslavili uz glaz-
bu i dobro raspoloženje. Drago mi je što smo ovu biciklističku 
turu odradili zajedničkim snagama sa Turističkom zajednicom 
Općine Jelenje obzirom da je ruta i kreirana na prikaz i ponos 
zajedničkih ljepota.  

Odmah dan poslije uputili smo se na naše najdraže „brdo uživa-
nja“ – Platak sa 60ak planinara kojima nisu smetali nesavršeni 
uvjeti na planini te smo krenuli na „Šetnicu Radeševom“ dugu 
6,5km. Staza nije tehnički niti kondicijski zahtjevna, stoga ne 
čudi da smo njome prikupili planinare svih dobnih skupina i nji-
hove kućne ljubimce. Iako je kratka, šetnicom smo obišli 3 vrha 
– vrh Radeševo, vrh Tešnje i Malo Radeševo te  vidjeli prizore po 
kojima je Platak popularan, poseban i nama najdraži – a to je taj 
neprocjenjivi pogled s vrha planine na more. 

PROJEKTI
Mi smo mala turistička zajednica ali imamo puno ideja, moguć-
nosti i prilika za daljnji razvoj i napredak. Svaka ideja naravno 
košta stoga su prijave na razne natječaje nešto što ne smijemo 
propustiti. Ukupna vrijednost realiziranih projekta u ovoj godini 
iznosi preko 100 tisuća kn, a putem natječaja smo uprihodili te 
time smanjili trošak za 63.407 kn. Projekti koje smo ostvarili ove 
godine su:  

PUNIONICA E-BIKE 
Prijavili smo se na natječaj raspisan od strane Primorsko-goran-
ske županije iz pozicije Upravnog odjela za turizam, poduzetniš-

tvo i ruralni razvoj – Potpora razvoju selektivnih oblika turizma 
i odobreno je sufinanciranje prijavljenog projekta „Punionica za 
električne bicikle na Platku“ u iznosu od 25 tisuća kn. 

Postavljena punionica za električne bicikle omogućuje punje-
nje za 4 bicikla istovremeno sa mogućnošću punjenja na bilo 
koji priključak. Izrađena je od nehrđajućeg čelika visoke kvali-
tete tako da može odolijevati vremenskim uvjetima na Platku.

OZNAČAVANJE SPOMENIKA UZ LUJZIJANU
Lujzijana se, kada je izgrađena, početkom 19. stoljeća, smatrala 
najljepšom i najsuvremenijom planinskom prometnicom u Eu-
ropi. Autocesta Rijeka - Zagreb izmjestila je tranzitni promet s 
Lujzijane te ju istodobno, preko mnogih čvorišta, učinila lako 
dostupnom. Stoga je ona danas idealan izbor za lagano, nostal-
gično putovanje kroz povijest, uživanje u prirodnim ljepotama i 
druženju  s ljudima koji uz nju žive.

Ovo je bila prometnica kojoj se divila cijela Europa, a njoj za-
sigurno možemo zahvaliti i razvitak našeg mjesta – Čavle što 
nas je i dodatno potaknulo za kretanje u sam proces realizacije 
projekta. 

Veliko hvala ide i Turističkoj zajednici Kvarnera koja je prepo-
znala važnost i značaj ovakvog projekta te ga je odobrila sufi-
nanciranjem u iznosu od 38.407,50 kuna. 

Razne zanimljivosti i povijest možete pročitati na šest postav-
ljenih tabli, stoga bi i ovim putem pozvala sve zainteresirane da 
prošetaju Lujzijanom i pročitaju što smo sve zanimljivo izvukli 
iz povijesti. Kako bi vas dodatno zaintrigirala da prođete i proči-
tate table napisati ću vam ponešto od zanimljivosti:

 • Godine 1828. Lujzijanskom cestom je prošla žirafa (po-
klon egipatskog potkralja) na putu od Rijeke do Beča. 

 • Unuk graditelja Frana Čebuhara, odvjetnik Ivo Čebuhar, 
ugostio je u Čebuharovu kuću tada najznačajnijeg hrvat-
skog političara i vođu Hrvatske seljačke stranke, Stjepa-
na Radića. 

Smatram da su oba projekta od izuzetne važnosti kako za turi-
ste tako i za lokalno stanovništvo te sam sigurna da smo njima 
doprinijeli boljitku turističke infrastrukture i ponude dodatnog 
sadržaja. 

Nagrađena Sva lica Platka Planinarenje

Biciklijada

Nove table

Punionica na Platku

Nove table
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advent advent

GROBNIČKI FRANKOPANSKI ADVENT

U Kaštelu stvorena blagdanska čarolija
“Grobnički frankopanski advent” je obilježio prošlogodišnja ad-
ventska događanja na ovim prostorima, kao nov i jedinstven 
projekt, te je već svojim prvim izdanjem itekako potvrdio po-
pularnost. Kaštel Grada Grobnika je tako postao jedna od naj-
ljepših adventskih destinacija, a tematski pristup Adventu se 
pokazao punim pogotkom. Brojni programi namijenjeni svim 
generacijama, uključivanje brojnih sudionika s lokalnog ali i 
nacionalnog područja te jedinstvena dekoracija prostora – sve 
su to segmenti koji su “Grobnički frankopanski advent” učinili 
jedinstvenim i popularnim.

Nastavak započete uspješne adventske priče nastavilo se i ovog 
prosinca u, sigurno ćete se složiti sa mnom, jednoj od najljep-
ših lokacija u Hrvatskoj – Kaštelu Grada Grobnika. Ove godine 
nas ni loše vremenske (ne)prilike nisu zaustavile pa smo tako 
advent proveli u natkrivenom atriju s najljepšom kulisom okru-
njenom lampicama. Uz tematiku Frankopana, ove godine smo 
uveli dodatne tematike poput rock adventa, retro adventa te 
adventa posvećenog samo za one najmlađe.  

Sve to Turistička zajednica ne bi mogla sama realizirati pa bi 
ovim putem još jednom naglasila zahvalnost  pokroviteljima: 
Općini Čavle, Primorsko – goranskoj županiji i Turističkoj zajed-
nici Kvarnera, srebrnom sponzoru Gitone Kvarner, ostalim spon-
zorima: Minerali IGM, Automotodrom Grobnik, MK Kvarner te 
partnerima Vinariji Gospoja i projektu Putovima Frankopana. Ali 

ČAVJANSKI DJEČJI PROSINAC

Pokloni, kino i dječji advent

Ususret blagdanu sv. Nikole, dana 5. 
prosinca u Domu kulture u Čavlima 
djeci predškolske dobi podijeljeno je 

350 poklona. Tradicionalno je to događa-
nje koje financira Općine Čavle, a provodi 
Društvo naša djeca Čavle. 

-Pokloni za sv. Nikolu su ove godine bili 
edukativno-zabavni, slatki i zdravi. Mislili 
smo i na djecu školske dobi nižih razreda 
u Osnovnoj školi Čavle. Svi su dobili vija-
ču kako bi ih potakli da se vrate zaborav-
ljenim igrama i zdravom provođenju slo-
bodnog vremena, rekla je predsjednica 
Društva naša djeca Čavle Tanja Šojat, za-
hvalila vrijednim volonterkama na trudu i 
radu u pripremi  ovih događanja.

ni to nije sve, puno je veći tim koji sve to radi i bez kojih doga-
đanje ne bi bilo tako uspješno, a to su sve naše domaće udruge 
i dionici našeg područja i svaki od njih je doprinesao djeliću ove 
čarolije, a to su udruga Palentar, Caffe bar Centar, Društvo naša 
djeca Čavle, Katedra Čakavskog sabora Grobnišćine te Franko-
panska

Rea Čargonja

-Ova događanja su uvijek najveselija I 
najljepša jer ništa nije važnije od dječjeg 
osmijeha, a tradicionalno u Domu kultu-
re na podjeli poklona, sreće i veselja nije 
nedostajalo. Ovog prosinca za djecu osim 
poklon paketa za sv. Nikolu, pripremili 
smo kino projekciju i Frankopanski dječji 
advent, rekla je Ivana Cvitan Polić.

U Domu kulture u Čavlima postalo je tako 
kino dvorana. Tu se održala projekcija 
animiranog filma “Nevjerojatna priča o 
divovskoj kruški” kao poklon svoj djeci. 
Projekcija filma održala se u suradnji s Art 
kinom iz Rijeke.

Frankopanski dječji advent održan je 18. 
prosinca, a ponudio je predstavu “Ludi 

baloni klauna Srećka”, radionicu pisanja 
pisma Djeda Mrazu perom na čakavskom 
dijalektu, druženje s vitezom i dolazak 
kočije po pisma za Djeda Mraza, čitanje 
bajki i nastup školskog zbora.

Sandi Bujan Cvečić

ADVENT PO DOMAĆU 
S obzirom na to da smo vikende rezervirali za Grobnič-
ki frankopanski advent, u ostalim danima osmislili smo 
dodatni sadržaj kako bi duh Božića i čarobnih blagdana 
bio prisutan tijekom cijelog prosinca. U suradnji s ugo-
stiteljima proširili smo adventska događanja na jedan 
novi, drugačiji i interesantan način. Kafići Centar i La 
Kafe te restorani Aerosteak i Pirun uveli su dodatnu po-
nudu poput After job party-a, Noći kuhanog vina, Me-
denjaka po domaću i sl. Naravno,  uz naravno muziku i 
nagrade na radost i zadovoljstvo svih mještana i gosti-
ju. I ove godine je bilo jako puno razloga zašto posjetiti 
Općinu Čavle u ovo prekrasno adventsko doba!

R.Č.  

Djed Božićnjak u Kaštelu Sajam DV Čavlić

Radionica za djecu Pisanje pisma Djedu Božićnjaku

Sv. Nikola u Domu kultureNajdraži gost Sajam OŠ Čavle
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platak vrtićškola

Izletnici u Interpretacijskom centru

SILVANA DEMARK, predsjednica Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine

Katedrina godina velike obljetnice, 
velikog gubitka i velikog povratka

Godina je ovo velike obljetnice i velikog gubitka. No, baš kako 
je osnivačica Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine Vlasta 
Juretić željela, Katedra je nastavila s radom te velikim projek-

tima obilježila 30. godina postojanja?

Sretna sam i ponosna što je unatoč teškoćama koje su nas prati-
le već od 2020. godine odnosno od početka pandemije, zatvara-
nja Galerije suvremene likovne umjetnosti Grobnik i Zavičajnog 
muzeja te konačno prerane smrti naše Vlaste Juretić, Katedra u 
ovoj obljetničkoj godini uspjela dovršiti sve planirane projekte.

Tako smo već u travnju ove godine predstavili 11. Izdanje Grob-
ničkog zbornika i održali 25.znanstveni skup Grobnišćina: trago-
vi, znakovi i smjerokazi, intenzivirali rad na Šetnici Zakona devet 
gradova koju smo u konačnici i otvorili prilikom otvorenja ovo-
godišnje Grobničke jeseni, također 30. jubilarne.

U Kaštelu se piše grobnički haiku
Grobnička jesen je dalje nastavljena svečanim uručenjem na-
grada pobjednicima natječaja pod nazivom »Darovani«, što 
ga već dugi niz godina grobnička Katedra provodi u suradnji 
s osnovnim školama Primorsko-goranske županije, za najbolja 
literarna ostvarenja na čakavskim govorima te najbolje likovne 
uratke. Za nagrađene i pohvaljene učenike te njihove mentorice 
u Kaštelu Grobnik organiziran je cjelodnevni program prilikom 
kojeg su se susreli s lokalnim umjetnicima Nikolom i Marinom 
Vrančić koji su im predstavili tradicionalne maske našeg kraja, 
ali i Europe, imali su i vođenu interpretativnu šetnju Kaštelom

Grobnik, kreativnu radionicu čitanja i pisanja gdje su stvara-
li haiku pjesme na čakavskom te na likovnoj radionici gdje su 
učili kako se pomoću prirodnih materijala, boje i grafičke pre-
še mogu kreirati zanimljivi motivi. Za uvod u svečano uručenje 
nagrada kroz Kaštel učenike i njihove mentorice proveli su mići 
dondolaši iz udruge Grobnički dondolaši. Za kraj dana nagrađe-
nim i pohvaljenim učenicima i njihovim mentoricama svečano 
su uručene nagrade kao i pohvalnice, a organizirana je i izlož-
ba nagrađenih i pohvaljenih likovnih djela. Povodom Mjeseca 
hrvatske knjige Katedra je organizirala u Kaštelu Grobnik pred-
stavljanje prvog romana nagrađivanog domaćeg autora Igora 
Rendića pod imenom A Town Called River, u izdanju mlade ri-
ječke nakladničke kuće Shtriga, a sam autor je pričao o isprepli-
tanju stvarnog svijeta s onim folklornim i magičnim te o inspira-
ciji koju je crpio iz narodnih priča i urbanih lokaliteta koje jako 
dobro poznaje.

Slijedi hortikulturno uređenje Šetnice
Otvorili ste Šetnicu Zakona devet gradova, no tu nije kraj. Ovo je 
samo jedan korak, u Šetnicu su planirana daljnja ulaganja i ople-
menjivanja?

Skulpture su postavljene duž trase u povijesnoj jezgri Grada 
Grobnika od Plasica do Kaštela i sada je nužno oplemeniti taj 
prostor, pogotovo na parkiralištu i cesti na ulazu u Grad Grobnik 
jer to sve sada dosta neugledno izgleda, za razliku od skulptura 
postavljenih na travnatoj površini iza Kaštela. Dakle, čeka nas 
veliki posao na uređenju infrastrukture jer treba urediti promet-

nestar, Robert Justinić, Francesko Squarcia, Klapa Kaštadi, Klapa 
Tramontana, a poeziju su interpretirali prvak Drame HNK Ivana 
pl. Zajca, Denis Brižić i članica Katedre Antonija Juričić, dok je 
posebno emotivan dio večeri bilo nastup Vlastine unuke Paole 
koja je interpretirala njezinu pjesmu na čakavici. Pjesme su se 
izvodile uživo uz orkestar maestra Vladimira Babina te prateće 
vokale. Ovdje je bitno naglasiti da su izvođači nastupali bez na-
knade, ali da bi se tako veliki događaj uopće mogao organizirati, 
bilo je potrebno osigurati financijska sredstva putem donacija 
te se ovim putem najtoplije zahvaljujemo medijima, udrugama 
i svima koji su financijski, donacijama u naravi te volonterskim 
radom omogućili održavanje koncerta.

Monografija i u online izdanju
Godinu zaključujete monografijom. Koliko je to bio opsežan posao, 
komu treba zahvaliti što je izvršen? Što se sve u monografiji nalazi? 

Radovi na monografiji Tri desetljeća Katedre Čakavskog sabora 
Grobnišćine intenzivirali su se početkom ove godine kada je rad 
na tekstovima u cijelosti preuzela autorica Ada Maršanić, članica 
Katedre od samih njenih početaka i vrsna kroničarka svih doga-
đaja na Grobnišćini. To je ogroman posao jer je u jednu knjigu 
trebalo skupiti 30 godina rada udruge u kulturi koja, možemo 
reći, po opsegu djelatnost i aktivnosti nema svoj pandan na 
Grobnišćini, a sva naša arhiva se zbog radova još i danas nalazi 
u kutijama i teško nam je dostupna. Monografija je koncipirana 
po djelatnostima, a posvećena je idejnim začetnicima Katedre, 
suradnicima, pokroviteljima i sponzorima, članovima Katedre, 
vanjskim suradnicima te mnogobrojnim volonterima. Uz sva 
nastojanja u knjizi nije bilo moguće zabilježiti sva događanja i 
imena sudionika brojnih programa pa ako smo nekog nehotice 
ispustili, molimo za razumijevanje. Osim toga, ova monografi-
ja je uz autoricu, zasluga glavne urednice svih Katedrinih izda-
nja prof. emerit. Ive Lukežić, glavnog urednika monografije dr. 
sc. Tonija Buterina, uredništva u sastavu prof. dr. Sanje Zubčić, 
prof. dr. Željka Bartulovića, pok. Vlaste Juretić, Dražena Herljevi-
ća i Silvane Demark te grafičke urednice Anamarije Reljac koja 

je znalački koristila predivne 
fotografije Kaštela Karla Čar-
gonje. Bitno je naglasiti da su 
izdavanje monografije finan-
cirale Općina Čavle, Primor-
sko-goranska županija i Grad 
Rijeka na čime njim se od srca 
zahvaljujemo. Zbog golemih 
troškova tiska koji su u ovoj 
godini enormno narasli, mo-
nografiju smo tiskali u nakladi od samo 80 primjeraka, međutim, 
cjelokupna monografija je svima dostupna na našim web strani-
cama.

Zaštita palente i grobničkog sira
Koji su planovi za novu godinu? Što dalje u 2023. godini?

Iza Katedre je teška, izazovna i emotivna godina koju smo, na-
dam se uspješno prebrodili. I u idućoj godini Katedra će nastaviti 
sa svojim dugogodišnjim programima, prvenstveno mislim na 
znanstveni skup, Grobničku jesen, natječaj Darovani, a pokušati 
ćemo ponovo obnoviti i neke druge projekte koji nekoliko godi-
na zbog nedostatka financijskih sredstava nisu realizirani. Nada-
mo se da će iduće godine biti konačno uređen i prostor Katedre u 
Kaštelu, prije svega mislim na Galeriju suvremene likovne umjet-
nosti te da ćemo moći organizirati likovne izložbe i druga doga-
đanja u prostoru Kaštela te ponovno učiniti dostupnim javnosti 
Zavičajni muzej. Još se značajnije mislimo pozabaviti istraživa-
njem povijesti i zaštitom naše baštine te u tom smislu planiramo 
i projekt te znanstvena istraživanja kojim bi palentu kompiricu i 
grobnički sir zaštitili kao baštinu Republike Hrvatske. Planova ima 
puno, ali ništa ne bi bilo moguće bez vrijednih članova Katedre, 
prvenstveno predsjedništva te financijske pomoći prvenstveno 
na Općine Čavle, PGŽ I Ministarstva kulture RH. 

Va ime Katedre I svoje osobno, sin čitatejon Gmajne želin sritan I 
vesel Božić i novo leto!

Sandi Bujan Cvečić

nicu, parkiralište i prostor oko skulptura, posaditi zelenilo, po-
staviti rasvjetu, klupice i slično, a sve kako bi posjetitelji Šetnicu i 
same skulpture mogli doživjeti u punoj veličini. To je dugotrajan 
proces, ali kao i dosad, računamo da će Općina Čavle, pronaći 
financijska sredstva i obaviti do kraja poslove na infrastrukturi.

Počast Vlastinom životu i radu
Večer za Vlastu Juretić bila je posebno dirljiva? Tko je sudjelovao? 
Značaj Vinka Škarona te glazbenika koji su se odazvali? 

Ideja vodilja je bila da Katedra na dostojan način organizira 
glazbeno – književnu večer u počast Vlastinom životu i djelu na 
kojoj bi se interpretirale njezine pjesme. Za takvu jednu organi-
zaciju koja je ustvari predstavljala mali festival, nismo imali osi-
gurano niti kune, a jedini koji je u tom trenutku mogao okupiti 
impozantan broj izvođača I glazbenika je Vinko Škaron koji je 
dugi niz godina Katedrin i Vlastin bliski suradnik i organizator 
Festivala Grobnička skala. S obzirom na Vlastin pjesnički opus, 
izbor pjesama nije bio lagan zadatak te je Vinko izborom pje-
sama koje su u konačnici izvedene, napravio izvrstan posao. U 
programu su sudjelovali pjevači: Radojka Šverko, Duško Jeličić, 
Alen Vitasović, Karin Kuljanić, Trio Rio, Robert Funčić, Robert Ma-

Otvaranje Šetnice Zakona devet gradova

Zbor Castrum na svečanosti u atriju

Obitelj pok. Vlaste Juretić Promocija monografije

Predsjednica Silvana DemarkGlazbena diva Radojka Šverko
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vrtićškola

Mala djela s velikom ljubavlju 
DJEČJI VRTIĆ ČAVLIĆ 

Zima nam donosi kape, šalove, pokoju kapljicu kiše, pahuljicu 
snijega, nešto bure ali i ono što djeca, i velika i mala, željno išče-
kuju i neizmjerno se raduju- dolazak Sv. Nikole i Djeda Božić-

njaka!

Stoga smo naš Vrtić pažljivo ukrasili i izložili radove prepune svjetlu-
cavih božićnih motiva. 

Povodom dana Sv. Nikole održao se lutkarski mjuzikl „Novogodišnji 
šušur“ pa nas je nakon komičnih scena i zabavnih pjesmica posjetio 
i sam Sv. Nikola- glavom i bradom!

Donio je slatke krafne za svu djecu u vrtiću.

U ovom predblagdanskom ozračju, organiziran je Božićni sajam u 
prostoru hodnika centralnog vrtića i u podružnici „Petešić“. Djeca 
će svoje radove predstaviti i na Adventu u Kaštelu Grada Grobnika 
18.prosinca 2022.godine.

Vrijedni vrtićarci su uz pomoć odgajatelja izradili ukrase za jelku, 
dekoracije za stolove, snježne kugle, markere za knjige. Ima tu sva-
kakvih snjegovića, malih svijećnjaka, pahuljica i sušenih naranči…

 Toj raznolikoj ponudi svrha je humanitarnog karaktera i sakupljen 
iznos bit će doniran. 

“Ne možemo svi činiti velika djela, ali možemo činiti mala djela s 
velikom ljubavlju!”

Sretan i blagoslovljen Božić te još uspješniju i zdravljem ispunjenu 
Novu godinu, svima žele djeca i djelatnici Dječjeg vrtića “Čavlić”!

Arlin Haramija Popović, ravnateljica DV Čavlić

Dječji strahovi
Strah je primarna emocija koja se veže uz percepciju prijetnje ili prijete-

će situacije i predstavlja obrambeni mehanizam za zaštitu od potencijalne 
opasnosti. Prva reakcija straha se javlja kod djece u dobi između 6 i 8 mjese-
ca kada dijete reagira na pojavu nepoznate osobe. U najranijoj dobi roditelj 
je taj koji uočava djetetove strahove na temelju njegovog ponašanja, jer di-
jete još ne može verbalizirati vlastite osjećaje. Postepenim razvojem govora 
dijete će nam moći reći kojih osoba, situacija ili pojava se plaši.

Dječji razvoj prati pojava strahova kao dio njegovog odrastanja, najčešće 
su prolaznog karaktera i prolaze spontano. Njihova je funkcija odrastanje i 
razvoj samostalnosti kod djeteta. Neki autori navode da više od 90% djece 
u dobi od 2 do 12 godine života izražava određeni specifični strah dok je vrlo 
često i da djeca osjećaju i nekoliko strahova. Osim strahova koji prate dječji 
razvoj u ranom djetinjstvu se može javiti i osjećaj anksioznosti. Ukoliko taj 
osjećaj uznemirenosti i zabrinutosti perzistira i onemogućava djetetu nor-
malno funkcioniranje važno je zatražiti stručnu pomoć i podršku.

Roditelji mogu olakšati svojoj djeci na način da prihvate dječje strahove, 
da mu ostave prostor da se suoče sa svojim strahovima (primjerice dozvo-
liti mu povlačenje od nečega čega se boji, a ne uvjeravati ga da se nema 
čega bojati, ne izrugivati se dječjem strahu). U prvoj i drugoj godini života 
prevladavaju strahovi od nepoznatih osoba, od odvajanja od bliskih oso-
ba, strah od životinja i često strah od vode. U trećoj i četvrtoj godini života 
prevladavaju strahovi od mraka, životinja, nepoznatih ili starijih osoba ili 
imaginarnih osoba. U petoj i šestoj godini života prevladavaju strahovi od 
imaginarnih bića, povreda i padova, strah od gubitka u nepoznatom pro-
storu, strah od smrti članova obitelji ili strah od krvi. Ukoliko je dijete do-
živjelo traumatski događaj vezan uz boravak u bolnicu ili bolan medicinski 
postupak vrlo je vjerovatno da će se bojati daljnjih odlazaka u bolnicu ili 
medicinskih pregleda.

Važno dati djetetu priliku i dovoljno vremena da se navikne na neku si-
tuaciju i na taj način savlada strah, a ne ga gurati u situaciju koja mu izaziva 
strah. Posebno je opasno naglo izlaganje djeteta zastrašujućim situacijama 
kako bi ih prevladao. Potrebno voditi računa i o tome da je čest način savla-
davanja određenih strahova neodoljiva privlačnost njemu do tada zastra-
šujućih situacija. Neodoljiva privlačnost se javlja u vrijeme kada određeni 
strah počinje slabljeti, ali je još uvijek prisutan. Na taj način dijete izlažući se 
postupno, za njega do tada opasnim situacijama, stječe hrabrost. Potrebno 
je djetetu omogućiti ovakvo samoohrabrivanje npr. dijete koje se bojalo va-
tre ima neodoljivu potrebu probati zapaliti npr. šibicu (potrebno mu je to, 
naravno pod kontrolom roditelja, i omogućiti).

Kako bi olakšali djeci razvoj roditelji bi trebali:

 • biti svjesni da se malo dijete, iako to ne može verbalizirati, boji i da ga 
ne ostavljaju dugo samog

 • u vrijeme kada djeca počinju verbalizirati svoje strahove uvažavati nji-
hov dječji strah

 • ne posramljivati dijete zbog strahova govoreći mu da se samo bebe 
boje, ili uspoređivanjem s drugom djecom

 • približe mu strahove na način da mu kažu kako su se i oni bojali kada 
su bili u njegovoj dobi

Anita Marić, psiholog

POVODOM SVJETSKOG DANA UČITELJA TRI VAŽNA PRIZNANJA STIGLA SU U NAŠU OSNOVNU ŠKOLU

Osnovna škola Čavle proglašena najuspješnijom  
odgojno-obrazovnom ustanovom u županiji, nagrađene 
učiteljice Kukec i Maršanić

Osnovna škola Čavle proglašena je najuspješnijom odgoj-
no-obrazovnom ustanovom u Primorsko-goranskoj županiji u 
2021./2022. školskoj godini. Svečana dodjela priznanja održana 

je u Mramornoj dvorani Pomorskog i povijesnog muzeja Hrvatskoga 
primorja Rijeka povodom Svjetskog dana učitelja, a priznanja i na-
grade ovogodišnjim laureatima je uručio župan Zlatko Komadina, 
zamjenica župana Marina Medarić te pročelnica Upravnog odjela za 
odgoj i obrazovanje mr.sc. Edita Stilin. U ime Osnovne škole Čavle pri-
znanje je primila ravnateljica Tanja Stanković, a čestitke su upućene 
svim djelatnicima i učenicima OŠ Čavle. Osnovnoj školi Čavle ovo je 
drugo priznanje za izvrsnost jer je i 2015. godine dobila priznanje za 
uspješan rad.
Na istoj svečanosti još jedno priznanje stiglo je u našu Osnovnu školu. 
Za trud i entuzijazam te uspjehe koje postiže nagrađena je učiteljica 
TZK-e Bojana Kukec županijskom nagradom za najuspješnijeg odgoj-
no-obrazovnog djelatnika u školskoj godini 2021./2022 godini.
Na svečanosti u Zagrebu pak, učiteljica hrvatskog jezika Dolores Mar-
šanić dobila je najveće strukovno priznanje Ministarstva znanosti i 
obrazovanja. Naime, ministar prof.dr.sc. Radovan Fuchs dodijelio joj 
je nagradu za uspješan rad. Učiteljica Dolores Maršanić prepoznata 
je kao izvrstan poučavatelj, ali i učitelj koji svojom stručnošću i anga-
žmanom doprinosi podizanju kvalitete odgojno – obrazovnog rada i 
unaprjeđenju odgojno – obrazovnog sustava.  

VESELI PROSINAC U ŠKOLI

Od svetog Nikole do  
Božićne priredbe

Veseli prosinac obilovao je događajima u najboljoj osnovnoškolskoj ustanovi 
Primorsko-goranske županije. Učenici  produženog boravka obilježili su dan 
Svetog Nikole kroz izradu čizmica, pisanje pisama, čitanje slikovnica o Sve-

tom Nikoli i Krampusu te mnogim drugim aktivnostima. Za vrijeme ručka učenike 
je posjetio školski domar u prigodnom kostimu te izmamio osmijehe na dječja 
lica.
Dana 18. prosinca u Kaštelu Grada Grobnika održao se sajam prigodnih radova 
Osnovne škole Čavle. U izradi prigodnih ukrasa sudjelovali su učenici i razrednici 
od 1. – 8. razreda, učenici uključeni u izvannastavne aktivnosti, produženi bora-
vak, PŠ Grobnik i Učenička zadruga Malin.
Svašta se tu moglo pronaći, od ukrasa za bor, vjenčića, teglica, svijećnjaka, kućica 
od medenjaka i mnogo drugih lijepih rukotvorina. Ono što ovom sajmu dodatno 
daje na važnosti je što sav prihod prikupljen od prodaje ukrasa ide u dobrotvorne 
svrhe.
Osim sajma u sklopu 2. Grobničkog frankopanskog adventa učenici su imali pri-
liku sudjelovati u predstavi „Ludi baloni Klauna Srećka“, na radionicama pisanja 
pisma Djeda Mrazu perom (na čakavskom dijalektu).  Nakon pisanja pisma uče-
nici su imali priliku za druženje s vitezom i čitanje bajki. Ovaj predivan događaj 
završio je s nastupom školskog zbora. 
Dva dana kasnije, tradicionalno u Domu kulture u Čavlima održana je priredba 
učenika OŠ Čavle. Nastupali su svi razredi izvodeći točke koje su pripremili za 
mnogobrojnu publiku. Bilo je tu pjesme, plesa, recitacija i glumačkih ostvarenja. 
Djeca su odraslima poslali poruke mira, tolerancije, ljubavi, vjere i nade. U holu 
Doma kulture održao se sajam rukotvorina s kojeg će se prikupljeni dobrovoljni 
prilozi također biti usmjereni u humanitarne svrhe i novu opremu škole. Djeca su 
s puna smijeha i veselja zaokružili priču našeg grobničkog Adventa.
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kulturasport sport

Odbojkaši OŠ Čavle

Pod novim stručnim vodstvom članovi Trkačko-skijaškog klu-
ba Rijeka-Čavle na Platku odrađuju prve zimske treninge. 
Uloga novog glavnog trenera u klubu povjerena je Edi Anti-

ću, uz njega su kao voditelji Filip Valjan  i Dejan Ljubobobratović, 
a svi zajedno imaju jedan točno zacrtan cilj:

- Godinama smo bili jedan od najtrofejnijih skijaško-trkačkih 
klubova u Hrvatskoj, u vrijeme kada je skijaše trenirao Marijan 
Štimac, koji je sada u mirovini. Vjerujem da ćemo u dogledno 
vrijeme vratiti tu slavu. Edo vodi stručni dio treninga, Filp i ja 
pomažemo u organizaciji, pomladili smo klub, upisali desetak 
novih klinaca i odgajamo novu generaciju. Naravno, imamo mi 
i dalje velik broj natjecatelja, imamo Petra Perušića, koji je jedan 
od najboljih skijaša u Hrvatskoj, ali to su već odrasli mladi ljudi, a 
nama je nedostajao pomladak koji bi to pratio, započet će Dejan 
Ljubobratović.

Najmlađi članovi TSK Rijeka-Čavle trenutačno muku muče sa 
snijegom, vremenske prilike ne idu im na ruku. No, svaki poče-
tak je mukotrpan i težak, to u klubu svi jako dobro znaju.

- To je istina. Ali je i pun ljubavi, sreće, veselja. Treninge imamo 

POD NOVIM VODSTVOM ČLANOVI TSK RIJEKA-ČAVLE ODRAĐUJU PRVI CIKLUS ZIMSKIH TRENINGA

Imamo jako talentiranu djecu 
koja će postati jako dobri skijaši

dva puta tjedno u dvorani Osnovne škole Čavle, a kada bude 
snijega na Platak ćemo ići kad god budemo mogli. Imamo svoj 
ratrak, imamo svoje staze, imamo opremu i za to nema proble-
ma. Naša zimska baza je Platak, za ljetnu sezonu imamo malo 
problema s rolerima, teško je naći stazu. Ali i to ćemo riješiti, na-
stavlja Ljubobratović.

Desetak novih članova nije prevelika brojka, ali u današnje vrije-
me ipak nije niti zanemariva.

- Bilo bi super da je više, ali jako smo zadovoljni. U današnje 
vrijeme, kada se u našoj Općini djeci nude svi mogući sportovi 
koji postoje, nije se lako odlučiti trenirati jedan ovako izuzetno 
fizički težak sport. Pozitivno je da imamo tih desetak klinaca od 
prvog do šestog razreda, imamo jako talentirane djece i moram 
reći da će od njih biti jako dobrih skijaša. Naravno, pozivamo sve 
koji se žele uključiti u ovaj sport da nam se jave, imamo opreme, 
naručili smo skija, imamo  rolera, imamo mjesta i imamo volje. 
Nove članove upisujemo tijekom čitave godine. Svaku srijedu ili 
petak od 18 do 19 sati imamo treninge u dvorani Osnovne škole 
Čavle, tko je zainteresiran slobodno neka nam se pridruži.

Kristian Sirotich

DVIJE FOTO NAGRADE STIGLE U ČAVLE 
Goran i Klaudio – čestitke! 
Sportska fotografija 
uvijek je izazov. Zato 
je posebno vrijedan 
uspjeh na natječaju 
„Odlučujući trenu-
tak“ koji organizira 
Zajednica sportova 
PGŽ i Hrvatska olim-
pijska akademija. 
Ove godine nagrada 
za fotografiju koja 
se plasirala na tre-
će mjesto došla je 
u Čavle. Osvojila ju 
je fotografija „Za-
prašivanje“  autora 
Klaudia Vrančića. 
Čestitke! 
Predivna fotografija jutarnjeg neba iznad Buzdohnja pod nazivom 
Magično jutro, autora Gorana Grudića, ušla je u finale foto natječaja 
kojeg provodi Svjetska meteorološka organizacija (WMO). Na natje-
čaju je prijavljeno 1.500 fotografija iz cijelog svijeta te je ovo veliki 
uspjeh za Gorana, ali i promocija općine Čavle. Bravo!               S.B.C. 

Platak spreman za zimsku sezonu, nova žičara gotova krajem veljače
RSRTC Platak raspolaže s jednom žičarom dvosje-
dežnicom za staze Radeševo 1, Radeševo 2, Turi-
stičku stazu i Zavoj 19 te s dvije  vučnice na staza-
ma Tešnje i Pribeniš kao i tri pokretne trake koje 
se nalaze na dnu staza Radeševo i Pribeniš  te 
uz Baby stazu. Sustavom zasnježenja pokrivene 
su staze u zoni Radeševa, a sustav je od sezone 
2021./ 2022. proširen i na staze Pribeniš i Baby 
stazu dok staze Tešanj i Turistička ovise o dostat-
nim količinama prirodnog snijega.  U tijeku je 
izgradnja nove četverosjedežnice Radeševo koja 
će biti gotova krajem veljače 2023. godine. 
Radno vrijeme staza i žičara je od 9 do 16 sati. 
Blagajna se otvara u 8 sati, a osim na blagajni, 

Juraj Šebalj i Marijan Stublić ispisali su povijest 
osvojivši 1. Čavle Rally Challenge ujedno ostva-
rivši 12. pobjedu u Prvenstvu Hrvatske. Drugi su 
bili Alfi Kramer i Codriver Jeannette Kvick, a treći 
Vilim Prodan i Zoran Raštegorac. Na ovom među-
narodnom događanju održanom 12. studenog 
okupili su se i mnogi strani vozači sa svojim ju-
rilicama, a posebno atraktivan je bio ceremoni-
jalni start sa Trga hrvatskih branitelja U Čavlima. 
Najveću pozornost okupljenih izazvao je upravo 
Juraj Šebalj. Inače, brzinski ispiti vozili su se na 
Platku i Gornjem Jelenju te Automotodromu 
Grobnik. Ponos Čavje osvjetlali su Dorijan Kljun 
i Marko Oto Juričev  Martinčev koji su nastupili 

Lara dvostruka prvakinja 
Hrvatske 
Lara Zagorac navikla nas je na prva mjesta pa ne 
čudi da je ponovno postala dvostruka prvakinja 
Hrvatske u brzopoteznom šahu te u ubrzanom 
šahu za djevojčice do 12 godina. Bravo Lara, tre-
neri i požrtvovni roditelji!                                 S.B.C.

dnevne i tjedne skijaške karte mogu se kupiti i 
na benzinskim postajama Petrola. Cijena dnevne 
karte za odrasle vikendom iznosi 22 eura, u tjed-
nu 18 eura, djeca do 16 godina plaćaju vikendom 
13 eura, a u tjednu 12 eura. Dnevna karta za po-
kretnu traku iznosi 13 eura za vikend, 12 eura u 
tjednu, a za djecu 9 eura za vikend, 8 eura u tjed-
nu. Najam sanjki za cijeli dan stoji 7 eura.  Za sve 
informacije posjetiteljima su na raspolaganju 
djelatnici Goranskog sportskog centra u info ku-
ćici pored parkirališta. Informacije o cijenama ski 
karata i opreme, kao i stanju na Platku mogu se 
dobiti na www.platak.hr ili na Facebook stranici 
društvenim mrežama. 

S.B.C.
AUTOMOBILIZAM

Prvi Čavle Rally Challenge – oduševio publiku

u povijesnom vozilu Opel kadett. Organizatori 
i inicijatori događanja su bili Edi Milokanović i 

Achille Guerrera, uz pokroviteljstvo Općine Čavle 
i Turističke zajednice.                                        S.B.C.

U studenom je u Italiji održano prvenstvo Euro-
pe u praktičnom streljaštvu po IDPA pravilima 
( International Defensive Pistol Association). 
Na prvenstvu je sudjelovalo 515 strijelaca iz 20 
zemalja, među kojima i dvojica policijskih služ-
benika iz Hrvatske te pripadnici pravosudne po-
licije i carine. Jurica Prpić, samostalni policijski 
inspektor i voditelj programa specijalne obuke u 
Jedinici specijalne i interventne policije osvojio je 
prvo mjesto i postao prvakom Europe u disciplini 
CDP-cal.45 ACAP i kategoriji SS ( sharp shuter). 
Čestitke!                                                                 S.B.C.

Jurica Prpić- najbolji u Europi

Prekrasna fotografija nove 
žičare i pogleda na more 

Juraj Šebalj Ekipa Dorijana Kljuna

Zimi skije Ljeti roleri

Petar Perušić Trening u dvorani Najsretniji su na snijegu
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Boćarski klub Škola boćanja Čavle već 
godinama uživa status najuspješ-
nijeg sportskog kolektiva u Općini 

Čavle, uzimajući u obzir što su sve boćari-
ce poosvajale ove i minulih godina, teško 
da će ih netko tako brzo dostići. 

- Vratili smo titulu državnih prvakinja u 
Čavle, a na Kupu Europe u Italiji smo osvo-
jili broncu. Na klupskom nivou godina je 
odrađena najbolje što se moglo, a pojedi-
načno za neke igračice je bilo još i bolje, 
kaže Dean Klarić, glavni trener Boćarskog 
kluba Škola boćanja Čavle. - Carrolina Baj-
rić, nakon sedam, osam godina nastupa-
nja u reprezentaciji, Europsko prvenstvo 
u Ljubljani je odradila na top nivou, igrala 
je u tri discipline i u sve tri uzela medalje, 
dvije bronce i jedno zlato koje je čekala 
svo ovo vrijeme. Uvijek je nekako bila bli-
zu, sada je uspjela otići do kraja pa smo 
svi skupa sretni i zadovoljni da se to do-
godilo, vjerujem da će joj to skinuti veliki 
teret s leđa i omogućiti da velika natjeca-
nja još bolje odrađuje. 

Naravno, nisu to jedini značajni rezultati?

- Bilo je još tih prvenstava, Dora Fućak je 
lani bila peterostruka juniorska prvakinja, 
ove godine je uzela četiri titule. Ema Mar-
šanić, naša najmlađa članica, u Zagrebu 
je osvojila titulu seniorske državne prva-
kinje u preciznom izbijanju, bila je vice-
prvakinja u brzinskom izbijanju. Nekakav 
zalog za budućnost imamo, uz kvalitetan 
rad i malo volje da se cure zadrže u tom 
sportu i bit će sve pet. 

U Školi boćanja Čavle iz sezone u sezonu 
nije pitanje jesu li zadovoljni prethod-
nom godinom, nego što napraviti da idu-
ća bude još i bolja?

- Konačno smo dočekali taj naslov prvaki-
nja Hrvatske, četiri godine smo gubili u fi-
nalima od Labina, uvijek nam je bilo teško 
protiv njih igrati. Rastemo, na kraju godi-
ne je došlo i do promjena u strukturama 
kluba, Ira Nimčević je nova predsjednica 
kluba, Carrolina Bajrić je dopredsjedni-
ca kluba, uz njihov angažman nadam se 
da ćemo samo ići na bolje. Te cure su od 
prvog dana u klubu, sve znaju, a nikako 
nije dobro da jedna osoba ima sve pod 
sobom. Za budućnost ne strahujemo, 
uvijek smo se brinuli da imamo buduć-
nost. Naš grobnički bazen vrvi talentima 

Iako je vjerojatno jasno da nisu znali 
gdje će ih ova sportska priča odvesti 
kada su prije deset godina osnovali 

klub, jasno je da - nisu pogriješili. Dakle, 
prije deset godina u Čavlima su udareni 
temelji jednog sportskog kolektiva koji 
je uspio opstati, koji se uspio razviti i koji 
još uvijek nije niti blizu onoga što bi za-
jednici mogao dati. A mogli bi dati još 
jako puno, pogotovo ako ljudi koji su u 
tu priču krenuli sport nastave promišljati 
na isti način na koji ga promišljaju i danas. 
Oni su Rukometni klub Čavle, osnovani su 
na inicijativu skupine entuzijasta, bivših 
rukometaša, velikih rukometnih i sport-
skih zanesenjaka, jedan su od najmlađih 
sportskih kolektiva na području Općine 
Čavle, ali unatoč tome u gotovo svim 
natjecateljskim uzrastima okupljaju oko 
150-ero djece.

- Da, na početku možda i nismo znali što 
radimo, ali sve što smo u ovih deset godi-
na napravili dokazuje da smo na dobrom 
putu. A taj put je bio svakakav, započet 
će Marin Miculinić, nekadašnji rukome-
taš Zameta i bivši direktor najpoznatijeg 
rukometnog kluba s ovih prostora, ali i 
jedan od osnivača kluba koji je ove godi-
ne, prvi put od svoga osnutka, pokrenuo i 
seniorski pogon, a nakon što se svih ovih 
godina u klubu radilo samo s mlađeuzra-
snim kategorijama.

- Zašto smo krenuli? Rukomet je jedan od 
najuspješnijih hrvatskih sportova, a kada 
smo se odlučili osnovati klub u Čavlima 
rukometa nije bilo. Naša inicijalna ideja 
je bila motivirati djecu da se bave spor-
tom, jer sport je iznimno važan segment 
u odrastanju svakog djeteta, a i tada su 
se u Općini Čavle ispunili svi preduvjeti 
za osnivanje jednog rukometnog kluba 
jer se izgradila dvorana. Dakle, naša prva 
ideja i vizija kluba je bila punuditi djeci 
nešto novo da se bave sportom.   Krenuli 
smo s djecom predškolske dobi i djecom 
iz prvih i drugih razreda osnovne škole, 
ali kako su ta djeca stasala, tako su se 
naša vizija i ideje razvijale. Paralelno s 
time započeli smo i organizaciju turnira 
u mini rukometu, godinu prije nego je 
korona-virus zaustavio sport na našem 
je turniru nastupilo gotovo 800 djece iz 
Hrvatske, Slovenije i Italije u muškoj i žen-
skoj konkurenciji, a mislim da je to više 

BK ŠKOLA BOĆANJA ČAVLE VEĆ GODINAMA UŽIVA STATUS NAJUSPJEŠNIJEG SPORTSKOG KOLEKTIVA

Za budućnost ne strahujemo, pobrinuli 
smo se da je imamo

u svim sportovima, uz pravilan rad uvijek 
se ostvarju vrhunski rezultati. Naravno, 
moram naglasiti da svega toga ne bi bilo 
bez Općine Čavle, što god nam treba uvi-
jek su uz nas, razvili smo lijepu sinergiju. 
Općina nas prati, a mi to nastojimo vratiti 
vrhunskim rezultatima, u sportu je rezul-
tat jedino mjerilo rada. 

Godina je završila akcijom „Mići boćari i 
boćarice“, Boćarski dom Hrastenica bio je 
prepun mladosti?

- Akciju je pokrenuo Boćarski savez Pri-
morsko-goranske županije u travnju, 

odrađena su tri turnira, Kastvu, Jadrano-
vu i sada na Čavlima, koje je ujedno bilo 
i najmnogobrojnije. Zadovoljan sam što 
se to dogodilo, opet smo malo aktivirali 
Osnovnu školu Čavle, nastupila je i boćar-
ska sekcija škole, što je meni kao čovjeku 
koji već dugi niz godina radi s mlađim 
uzrastima i veliki cilj, da se boćanje po-
kuša malo ugurati u školska natjecanja, 
zaključit će Dean Klarić.

Kristian Sirotich

PRIJE DESET GODINA UDARENI SU TEMELJI RUKOMETNOG KLUBA ČAVLE

Klub koji raste brzinom kojom 
rastu i njegovi igrači

Upisi- od predškolskog 
uzrasta, do seniora
- Kod nas se mogu upisati apsolutno svi, 
od predškolskog uzrasta jer Imamo dječju 
igraonicu, gdje se ne radi samo rukomet već 
pazimo da s djecom prođemo elemente svih 
sportova. Imamo dvije ekipe malog rukome-
ta, U-9 i U-10 godište, U-13 i  U-15 ekipe nam 
igraju državnu ligu, iduće godine imamo u 
planu oformiti i U-11 i U-17 ekipe. Organi-
zacijski će to biti jako izazovno, ali borimo se 
već deset godina i borit ćemo se i dalje. Kada 
bismo to uspjeli, uz Zamet i Kozalu postali 
bismo jedini klub u PGŽ-i koji ima natjeca-
teljsku ekipu u baš svakom uzrastu. A to je 
velika stvar. I zato pozivamo sve naše sumje-
štane da nam se jave, da nam se pridruže, 
sport je važan dio odrastanja, zaključit će 
Sven Bandera.

nego respektabilna brojka. Uostalom, 
ove godine je na turniru nastupilo tristo-
tinjak djece, i dalje je to jedan od najvećih 
turnira u malom rukometu u Hrvatskoj, 
nastavit će Marin Miculinić. 

Malo tko će reći da su u Rukometnom 
klubu Čavle neozbiljno shvatili to što 
rade, uostalom u klubu je angažirano 
pet trenera, neki od njih imaju itekakav 
rukometni CV, itekako ozbiljan posao je i 
organizacija turnira koji na jednom mje-
stu okupi 400-tinjak djece, ali najozbiljni-
je konture ovaj je projekt ipak poprimio 
ove godine, kada je oformljena seniorska 
momčad, koja se natječe u Trećoj hrvat-
skoj ligi. 

-  Bilo je nekoliko izlaznih generacija koje 
nisu mogle nastaviti trenirati u klubu, 
nego smo ih morali slati u ostale klubove 
po Rijeci i ta djeca se u rukometu uglav-
nom nisu zadržala, zbog čega nam je uvi-
jek bilo žao. No, ove godine smo odlučili 
to promijeniti, dečki koji su kod nas po-
čeli trenirati od osnutka kluba sada imaju 
gdje igrati. Prvenstveno smo to napravili 
zbog djece koja su kod nas počela igrati 
rukomet, ali naravno da smo svjesni toga 
da je i njima potrebno nekoliko starijih i 
iskusnijih igrača, koji će biti nadogradnja 
i koji će pomoći našim mladim igračima, 
objašnjava Sven Bandera, predsjednik 
Rukometnog kluba Čavle. 

Imati klub namijenjen samo mlađim uzra-
stima je kompleksna priča zbog svih onih 
izazova koji idu uz sportski odgoj i odra-
stanje djece, imati klub u kojemu postoji 
i omladinski pogon i seniorska momčad 

puno je kompleksnija i izazovnija priča. 
Naročito u današnje vrijeme. 

- Igrali smo mi i s mlađim uzrastima držav-
nu ligu, ali sigurno da je seniorska mom-
čad za nas velik izazov i da se dosta toga u 
klubu promijenilo. U prvom redu kada su 
u pitanju financijski izdaci. No, zaista smo 
krenuli ozbijljno u tu priču, uostalom oz-
biljnost dokazujemo i činjenicom da smo 
za trenera doveli Mladena Prskala, a nje-
ga u rukometnom svijetu ne treba poseb-
no predstavljati. Naša želja je, naravno, ići 
u viši natjecateljski rang, ali idemo korak 
po korak. Iskorak sa seniorskom momča-
di tražio je od nas iskorak i u organizacij-
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sport sport

Ne postoji sportski kolektiv na Grob-
niku koji se može podičiti takvom 
poviješću i takvim značajem za za-

jednicu, kao što je to Nogometni klub 
Grobničan. Klub koji je odgojio genera-
cije i generacije grobničke mladeži ove 
je godine proslavio devedeset godina 
postojanja i neprekidnog djelovanja. 
Baš kako i dolikuje ponosnom devede-
setogodišnjaku Grobničani su svečanu 
skupštinu dočekali igrajući najveći ikad 
rang natjecanja. Posljednjih godina klub 
je imao itekako značajnu ulogu na župa-
nijskim i međužupanijskim travnjacima, 
od ove godine našao se i na nacional-
noj razini, drugoligaška sezona logički je 
nastavak velikog zanosa svih prijašnjih i 
sadašnjeg vodstva, kao i logični nastavak 
velikog invesiticijskog ciklusa, što će igra-
lište koje nosi ime Adelije Bebe Haramije, 
prve predsjednice jednog nogometnog 
kluba, pretvoriti u nogometno središte 
kakvoga se ne bi postidjele mnoge sre-
dine. Uostalom, već sama činjenica da 
su uz pomoć glavnih sponzora i Općine 
Čavle u protekle dvije godine na igralištu 
napravljeni radovi vrijednosti između 1,5 
do 2 milijuna kuna, jasno ukazuje na to o 
kakvim je radovima riječ.

 U relativno kratkom razdoblju igra-
lište Adelije Bebe Haramije u Mavrin-
cima poprimilo je zaista jedno novo 
ruho, možete li reći što je sve naprav-
ljeno, a napravljeno je jako puno? 

- Odmah po dolasku u klub smo „zasuka-
li“ rukave, zadali kratkoročne i dugoročne 
ciljeve i krenuli s realizacijom što u krono-
logiji znači slijedeće: promijenili smo plo-

NK GROBNIČAN OBILJEŽIO 90 GODINA POSTOJANJA, NASTAVLJAJU SE ULAGANJA U INFRASTRUKTURU 

90. OBLJETNICA NK GROBNIČAN STRUKTURU 

Stadion po UEFA standardima i napad 
za plasman u Prvu nogometnu ligu
Razgovarao: Kristian Sirotich

kih sposobnosti igrača prve momčadi, 
stupove i opasne dijelove tribine oblo-
žili smo spužvama po novim standardi-
ma, imamo autobus u klupskim bojama, 
imamo press wall… Zaista je napravljeno 
jako puno u jako kratkom vremenu, kaže 
Danijel Jurić, izvršni dopredsjednik Nogo-
metnog kluba Grobničan i vlasnik tvrtke 
Como Tempera, koja je najveći sponzor 
kluba. 

Izuzev svih radova na samom stadio-
nu, dakle, tribina, svlačionica, uređiva-
nja okolnog prostora, značajna sred-
stva investirana su i u nabavku novog 
semafora, razglasa, nove kosilice?

- Tako je, postavili smo novi elektronski 
semafor, razglas cijele tribine uz dodatak 
razglasa u skoro svim prostorijama zgra-
de, a kosilicu smo rekonstruirali.

 Kada su investicije u pitanju ciklus još 
nije završio, Vaši su planovi veliki kada 
je u pitanju prva momčad, ali i kada je 
u pitanju infrastruktura, sve što je do 
sada napravljeno je po UEFA standar-
dima?

- Aspiracija za prvu momčad je plasman 
u Prvu nogometnu ligu i to ćemo zaista 
i ostvariti, iskreno i duboko vjerujemo u 
to. Ove godine moramo izboriti ostanak u 
što niti malo ne sumnjamo, a onda, kako 
smo već nekoliko puta govorili uz dva tri 
dobra pojačanja idemo u napad na prvo 
mjesto. Uslijed navedenog smo momčadi 

Nogometni klub Grobničan proslavio je 90. rođendan na prigodnoj svečanosti upriličenoj u Domu na Čavlima. Uz 
brojne članove, simpatizere kluba i goste, svečanost je uveličala i načelnica Ivana Cvitan Polić, a slavljeniku je česti-
tao i Ivan Peraić, tajnik Nogometnog saveza Primorsko-goranske županije. Kao što to nalažu običaji, podijeljene su 
i prigodne nagrade, najvrijednije, one za životno djelo, dodiljene su posthumno Adeliji Bebi Haramiji, legendarnoj 
predsjednici kluba, te Dorisu Miculiniću, živućoj legendi, bivšem igraču i dugogodišnjem klupskom tajniku. Priznanja 
za dugogodišnju vjernost dobili su Stjepan Jukić, Radovan Fućak, Marko Miculinić, Tomislav Čabrijan, Aljoša Haramija, 
Boris Vlašić, Rude Žeželić, Josip Čargonja, Edin Žeželić, Marinko Šestan, Igor Čargonja i Dušan Gruevski, za razvoj škole 
nogometa Roko Žepina, Damir Laser i Gordan Haramija, a prigodna priznanja dobili su i Opšćina Čavle, NS PGŽ, NK 
Rječina i Grobnički dondolaši.

Članske iskaznice
Po uzoru na mnoge klubove u 
Grobničanu su se dodatno odluči-
li približiti zajednici pa su od ove 
sezone uveli i članske iskaznice. 
Članova kluba za sada ima dvjes-
totinjak, što ni u kom slučaju nije 
zanemariva brojka, a ako je suditi 
po tome kakvu Grobničan po-
dršku uživa na čitavom Grobniku, 
članova će zasigurno biti i više.

skom i u svakom drugom smislu. No, prije 
nekoliko godina priključio nam se Damir 
Bogdanović, kao i još neki bivši rukome-
taši, koji su nam pružili podršku. Imamo i 
odličnu suradnju s Općinom Čavle, voljeli 
bismo imati malo više termina u dvora-
ni, naročito kada su u pitanju naše mla-
de ekipe, tu možda malo zaostajemo za 
drugima, ali vjerujem da će se to riješiti. 
Kažem, suradnja je dobra, a vjerujemo da 
će u godinama što budu dolazile biti još i 
bolja, dodat će predsjednik kluba. 
A što na sve to kaže prvi čovjek struke? 

Mladenu Prskalu ovakvi angažmani nisu 
strani, kao igrač je bio beskompromisni 
borac na parketu, bilo da je riječ o Zame-
tu ili hrvatskoj reprezentaciji, kao trener 
samo želi prenijeti što više svojega zna-
nja. 
- Nije meni ovo prvi put da sam u maloj 
sredini. Volim to raditi, volim djecu, volim 
treninge, volim raditi i prenositi znanje, a 
naročito to volim u sredini koja ima neke 
ambicije i u kojoj je dobra atmosfera, 
odnosno u kojoj sve funcionira na jedan 
pravi sportski način. Atmosfera je odlična, 

svi dišu na isti način, a mene to silno mo-
tivira u radu. Osim toga, sredina je jako 
zanimljiva. Zašto? Dosta godina sam u 
ovom kraju, poznajem puno ljudi, mislim 
da dvoranski sport zaslužuje svoju priliku. 
Ima puno odbojkašica, djeca zaslužuju 
dobiti još jedan sport, a vidim da talenta 
itekako imaju, kaže Mladen Prskalo, tre-
ner seniorske ekipe RK Čavle. 

Kristian Sirotich

čice u cijeloj zgradi, napravili smo nove 
sanitarije, odnosno uredili svlačionice, 
asfaltirali smo cijeli parkirni prostor, ot-
prilike tisuću metara kvadratnih. Označili 
smo parking, instalirali novi knjigovod-
stveni program, kupili smo novo raču-
nalo, kao i dosta novog namještaja, caffe 
aparat, sokovnik… Ofarbali smo cijele 
tribine, kao i ostatak stadiona. Montirali 
smo novih 550 sjedalica, uz posebno od-
vojen sektor za gostujuće navijače, kupi-
li smo nove klupe za rezervne igrače po 

UEFA standardu s Recaro sjedalicama, po-
stavili smo tri nove kućice za kamermane, 
postavili smo kompletnu novu podkon-
strukciju i nadkonstrukciju za 250 metara 
kvadratnih reklamnog prostora. Pobolj-
šali smo reflektorsku rasvjetu na tri stupa 
i na krovu tribina, nabavili smo loptomat, 
puno novih rekvizita koje igrači koriste u 
treningu, napravili smo novu WEB plat-
formu, uveli smo Sportimus, odnosno 
program praćenja igrača u omladinskom 
pogonu, uveli smo GPS za praćenje trkač-

osigurali dva fizioterapeuta dva kondicij-
ska trenera, pomoćnika glavnom treneru, 
u biti sve ono što je potrebno za pravilan 
razvoj momčadi, a u svrhu ostvarenja ci-
ljeva, odnosno dobrih rezultata.

 S ulaganjem u infrastrukturu, kako stalno 
naglašavamo, nećemo stati. U planu za 
2023. godinu je dovršetak svih sjedećih 
mjesta na tribinama, kada će i kapacitet 
stadiona biti nešto manji od 2000 mjesta. 
Napravit ćemo VIP prostor ispod krova 
centralnog dijela tribine, završiti ogradu i 
reklame na jugoistočnom dijelu stadiona. 
Namjeravamo kupiti još dva kontejnera 
radi proširenja skladišnog prostora. Ispod 
južnog dijela tribina izradit ćemo kavez s 
rasvjetom za igranje malog nogometa, a 
i za treniranje igrača svih uzrasta kad su 
vremenske prilike loše.

Kakva je suradnja s Općinom Čavle?

- Suradnja s Općinom Čavle je odlična. 
Načelnica i svi njeni suradnici su nam od 
velike pomoći. I njih jako veseli sve što se 
događa u i oko kluba.

Velika je želja pomoćno igralište, veli-
ki je posao do sada odrađen i na tome 
planu?

- Je, radimo i dalje. Idejno rješenje je na-
pravljeno i predano u Županiju na usva-
janje. Trenutno malo „zapinje“ s jednom 
državnom česticom, ali radi se samo u 
proceduri odobrenja, nema nikakvog za-
stoja. Naravno, kada su tako veliki zahva-

ti i investicije u pitanju ne ide sve onako 
kako smo mi u poduzetništvu naviknuli, 
ali guramo i uvjerenja smo da ćemo pra-
vomoćnu dokumentaciju imati u rukama 
do kraja 2023. godine, kada ćemo i krenuti 
s realizacijom projekta i nadamo se isti za-
vršiti tijekom 2024. godine. Pored samog 
pomoćnog terena dimenzija otprilike 50 
x 70 metara u pitanju su i novi reflektori, 
puno novih parkirnih mjesta, što će pored 
NK Grobničana jako puno značiti i svim 
korisnicima sportske dvorane. Dodatno 
će se izraditi i malene natkrivene tribine 
s 55 sjedećih mjesta za praćenje treninga 
i natjecateljskih utakmica morčića, zaklju-
čit će Danijel Jurić.

Adeliji Bebi Haramiji i Dorisu Miculiniću 
nagrade za životno djeloObnovljene tribine

Novi elektronski semafor i zaštitna ogradaRecaro sjedalice
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vicevi po grobnički

Nasmijmo se malo…

Autor: Cvetan Pelčić

MARIO LIPOVŠEK BATTIFIACA I IRENA GRDINIĆ 

Za Casabiancu se opet tražila krata više

Nakon grobničke premijere na Festivalu pučkog teatra u Kaštelu Grobnik i pobijede 
u konkurenciji nacionalno poznatih malih kazališta i velikih glumačkih imena, 
Casabianca se u prosincu vratila ponovno na Čavju i to ovoga puta u Dom kulture 

gdje se ponovno tražila karta više. Interes publike za ovu hit komediju Maria Lipovšeka 
Battifiace i Irene Grdinić ne jenjava niti godinu i četiri mjeseca nakon premijere u sklopu 
Kastavskog kulturnog leta. Predstava gostuje po Hrvatskoj i inozemstvu, a igrana je i u 
New Yorku. Đurđa i Franko jednostavno su fantastični. Čestitke našim omiljenim čakav-
cima i hvala što nas nasmijavate! 

Dupkom puna Sokolana u Kaštelu Grobnik odzvanjala je smijehom 
na prvom domaćem humorističkom spektaklu nazvanom Grobnički 
stand up. U stilu oštarije na pozornici su za stolom sjedili Cvetan Pelčić,  

Žarko Žeželić Prdela, Ladislav Čargonja i Marinko Žeželić, koji su uz pomoć 
Edija Vujića, Mladena Valjana Vlačine te glazbenika Roberta Mavrinca do 
suza nasmijali publiku. Kroz večer izmjenjivale su se pjesme, anegdote i 
vicevi bez cenzure, po čemu su Grobničani nadaleko poznati. Događaj je or-
ganizirala Turistička zajednica Općine Čavle uz obećanje da će se ponoviti. 
No, nije to sve. U prosincu želeći podijeliti veselje i radost autori Grobničkog 
stand upa nasmijali su Dom umirovljenika na Kantridi. Bravo!

HUMOR BEZ CENZURE 

Grobnički stand up nasmijao publiku do suza 

BRZO JE GORI DOŠLA 
Umrla j Ivanu žena, dice nisu imeli, a za njejega života nisu baš bili 
najboji primjer muža i žene.  Uglavnon  obavili su sprogod i pokli 
su va oštariji se okupili oni ki su nosili pokojnu i del familije 
i došal je i Ivan i dakako da se j’ napil. Kad se j’ najzad 
odlučil da gre doma pasa kraj jedne stare kuće, a to j’ bilo 
nikakovo mirišće i z vrha te kuće pade mu pred noge nika-
kov kamik. Živo j’ pogjedal okol sebe onako mamuran, pa 
va nebo i veli : - Ča tako brzo si gori došla?

GREMO ISKAT VAŠU 
Trefili se dva Grobničana nigdi va šumi tamo okol Kripanja i počnu ćaku-
lu: - Bog, ča ste sam? - Ma ženu išćen zgubil san ju dokli smo pobirali 
rožice! - No, to smo isti aš ni ja ne moren svoju nać, bila j’ zada mene 
i sad je ni! - A kako vaša zgjeda? - Ma niska, debela, nagrišpana, va 
črnoj maji, a vaša? - A moja j’ va trenerki, zgodna, visoka, ima vele cice, 
bjonda! - No, dobro onda gremo iskat najprvo vašu! 

PEPEL I BURA 
Ivan je va kući bival z punicun. On i žena na katu, 
punica spod njih. Jedan dan na kafu ćakulaju i veli 
punica njimi: - Dica, kad umren ja bin bila najsrić-
nija da me lipo kremirate i ne trošite na kaselu i 
sprogod i lipo moj pepel posipate po privratu i vrtu! 
A  veli joj na to Ivan zet: - Tr nisan poludel, pa 
kad zapuše bura da mi vas pepel gre va kuću!

BATERIJA 
Šal je Tončić  na mašu z nonun. I za vrime maše  va crikvi nona j’ onako 
“diskretno” prdnula (morda joj je nebogoj jedan sled i pobiglo) , pa to j’ 
počelo smrdet da su se judi va banku spreda i zada počeli vrtet okol sebe, 
a niki ne zna s kud dohaja . Veli najzad  nona Tončiću na uho : - Tončić, 
ne pusti se znat, ma da znaš da  san prdnula nis mogla već zdurat! -  
Nona, već ti j’ krajnje vrime da prominiš bateriju na aparatu na uhu!   

VOŽAČKA DOZVOLA 
Pijanoga Ivića va autu ferma pulicaj na cesti.  
- Vašu vozačku molim! - A Ivić pijan ko čep mu 
veli:  - Evo van ju na, leh prosin vas vrnite mi 
ju brzo aš ni moja!

OPORUKA 
 Ivan va vojski još za vrime Jugoslavije nigdi va 
Srbiji. I pita ga jedan od soldatih: - Je li druže 
Ivane, kako ti misliš da braniš svoju zemlju? - 
Nikako aš je mat se bratu zapisala!

KOKOŠJA JUHA
Da j’ došal Grobničan prijatelju Bodulu va posjetu, a taj  
Bodul je imel kokoše i peteha. Vidi Grobničan kako peteh 
skače na jednoj nogi pa mu j’ to bilo čudno. Pa ga pita: 
- Čuj, ča ti j’ z ovin petehon, smiron skače po jednoj 
nogi? Nič mu je... - Veli mu Bodul: - Ma niš mu ni! Do-
šal nan je jedan kujin z Merike pa smo mu juhu skuhali!  

VINARIJA 
Ćakulaju Rus, Merikan i dakako naš Ivić Grobničan, aš bez 
nas Grobničanih niš, neka reče ki ča će.
Ćakulaju o tomu ča ki more boje storit. Veli Rus: - Tovariši 
maji, pri nas v Rusija započnjajet gradit raketa u osam sati 
ujutro. U podne raketa leti na Mjesec.
Merikan mu kontrira: - Come on boys, mi u Amerika u devet 
sati počinjemo gradit raketa, a u jedanajst ona je na Jupiteru 
još dalje od Mjeseca.
Najzad se javi naš Ivić: - Mi na Grobnišćini na devet ur jutro 
položimo kamen temeljac za novu vinariju, a već  na deset ur smo si 
pijani ko letve!

KAZALIŠTE 
Da j’ šal Ivan prvi put va kazalište na predstavu i drugi 
dan ga pita sused: - Dobro i ki del ti se j’  va toj pred-
stavi najviše pjažal? - Ma najbolji del je bil kad su na 
kraju kapoti delili ja san vaje tri zel! 

EURI 
Veli Ivić noniću: - Nono, daj mi 100 eurih! - Ma s kud da ti 
dan, penzija j’ mića , ča ti j’ mali ? - pravda se nono. Veli 
mu Ivić: - Daj mi vaje 100 eurih ili ću noni reć da si na 
fejsbuku napisal da si udovac!

S.B.C. 
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